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Alojas novada 
domes skolēnu 

autobusu 
maršruti

2014./2015. mācību gadam
n	 40	vietīgais	autobuss
	 (autobusa	vadītājs	Modris	Dūrēns)
Uz	skolu
6.35	 	 Ungurpils	-	Staicele	-	Rozēni
7.15	 	 Mērnieki
7.35	 	 Staicele	-	Liepas
7.50	 	 Ungurpils
8.00	 	 Alojas	dienas	centrs	-	Urga	-	
	 	 	 Braslava
8.30	 	 Vilzēni
8.40	 	 Aloja	dienas	centrs	-	Puikule	
Mājup
15.10		 Aloja	-	Ungurpils
15.30		 Staicele	-	Rozēni	-	Mērnieki	-	
	 	 	 Staicele
16.30		 Aloja	-	Vilzēni	-	Braslava	-	
	 	 	 Aloja	-	Ungurpils
n	 19	vietīgais	autobuss
	 (autobusa	vadītājs	Artis	Bērziņš)
Uz	skolu
7.30	 	 Mazbrieži
7.50	 	 Alojas	PII
8.00	 	 Alojas	dienas	centrs
8.10	 	 Puikule
8.25	 	 Smilgas
8.35	 	 Aloja
Mājup
15.30		 Aloja	-	Smilgas	-	Lindes	-	Aloja
16.15		 Puikule	-	Aloja	
	 	 	 (ved	Vilzēnu	bērnus)
16.30		 Aloja	(autoosta)	-	Alojas	PII	-	
	 	 	 Mazbrieži	-	Aloja
17.00		 Puikule	-	Aloja	-	Ungurpils	
	 	 	 (ved	Alojas	un	Ungurpils	bērnus)	
n	 19	vietīgais	autobuss
	 (autobusa	vadītājs	Andris	Silājs)
Uz	skolu
7.10	 	 Aloja	-	Urga
7.25	 	 Puikule	-	Ārciems
7.45	 	 Ozoli	-	Jāņupītes	-	Paegļi
8.00	 	 Ozolmuiža	-	Paegļi	-	
	 	 	 Puikules	stacija	
8.25	 	 Puikule	-	Aloja
Mājup
15.10		 Aloja	-	Ārciems	-	Puikule	-	
	 	 	 Puikules	stacija	-	Paegļi	-	
	 	 	 Puikule	-	Paužas	-	Puikule
16.30		 Aloja
n	 8	vietīgais	mikroautobuss
	 (autobusa	vadītājs	Jānis	Saliņš)
Uz	skolu
7.30	 	 Ozolmuiža	-	Buiva	-	Ozolmuiža
7.50	 	 Ozolmuiža	-	Vilzēni	-	Jenči
8.30	 	 Vilzēni	-	Ozolmuiža
Mājup
16.00		 Ozolmuiža	-	Ozoli	-	Ozolmuiža
16.30		 Ozolmuiža	-	Vilzēni	-	Pīlenģi	-	
	 	 	 Vilzēni
16.50		 Vilzēni	-	Blanka	-	Jenči	-	Vilzēni
17.05		 Vilzēni	-	Ozolmuiža
17.20		 Ozolmuiža	-	Buiva	-	Ozolmuiža

Autobuss	1.	septembrī	
no	Mērniekiem	uz	skolu	plkst.	8.15,	
atpakaļ	no	skolas	uz	Mērniekiem	-	
plkst.	11.30.

	 Lai	gan	daba	pamazām	sāk	krāsoties	
sārtos	 toņos,	dienas	kļūst	 lietainākas	un	
vakari	 tumšāki,	 vasaras	 beigas	 iezīmē	
arī	kaut	kā	 jauna	 sākumu.	Zinību	diena	
ir	pirmais	rudens	un	pārmaiņu	vēstnesis.	
Tā	vienmēr	 sev	 līdzi	 nes	 svētku	 sajūtu,	
jo	 ļauj	 visu	 sākt	 no	 jauna	 -	 paveikt	 vēl	
neīstenotos	darbus	un	 izvirzīt	atkal	 jau-
nus	mērķus.
	 Īpaša	šī	diena	ir	ne	tikai	ģimenēm	ar	
bērniem	 un	 izglītības	 iestāžu	 darbinie-
kiem,	 bet	 arī	 novada	 pašvaldībai.	 Līdz	
ar	 rosību,	 kas	 atgriežas	 skolu	 gaiteņos,	

	jauns	darba	cēliens	sākas	arī	šeit.	
	 Jaunajā	 mācību	 gadā	 visiem	 skolē-
niem,	 pedagogiem	 un	 vecākiem	 novēlu	
gaišas	 domas,	 savstarpējo	 sapratni	 un	
vēlmi	 sadarboties	 kopīgu	 mērķu	 labā.	
Sevišķi	 sveicu	 katru,	 kam	 šī	 būs	 pirmā	
diena	izglītībā.	Lai	jaunās	gaitas	izdodas	
sākt	ar	prieku	un	 interesi,	pašpārliecību	
un	enerģiju,	jo	-	kā	sperti	pirmie	soļi,	tā	
tiks	veikts	turpmākais	ceļš.

Alojas novada domes vārdā - 
priekšsēdētājs Valdis Bārda

Sveicieni Zinību dienā!
Rudenī piepildās viss. 
Debesis ar gājputniem. Ausis ar vēju. Acis ar krāsām. Meži ar sēnēm. Purvi ar 
dzērvenēm. Dārzi ar augļiem. Apcirkņi ar graudiem. Pieliekamie ar ievārījumu. 
Maisi ar kartupeļiem. Galdi ar rudens gardumiem. Vēderi ar vitamīniem. Parki ar 
čaukstošām lapām. Ielas ar peļķēm. Skapji ar siltākām drēbēm. Zābaciņi ar zeķēm. 
Klases ar smejošiem bērniem. Pilsētas ar mājup braucējiem. Mājas ar ciemiņiem. 
Dienas ar darbiem. Vakari ar vasaras atmiņām. Naktis ar sapņiem. Rīti ar iecerēm. 
Rudenī piepildās viss!

	 Pavisam	 ātri	 aizsteigusies	 saulainā	 un	
karstā	vasara.	Pīlādžu	sārtums,	asteru	eži	
un	gladiolu	zobeni	dārzā	liecina,	ka	pavi-
sam	tuvu	jauns	mācību	un	darba	periods.	
Tas	mūs	sagaida	ar	vairākām	aktualitātēm.
	 Vispirms	 par	 aktuālāko	mūsu	 novadā.	
No	2014.	gada	11.	augusta	novada	centrā-
lajā	administrācijā	darbu	sākusi	Izglītības,	
kultūras	 un	 sporta	 nodaļa,	 kuras	 vadītāja	
ir	Dace	Lāce.	 Sakarā	 ar	 izmaiņām	nova-
da	skolu	 tīklā	no	1.	 septembra	pirmssko-
las	 izglītība	 Puikulē	 būs	Alojas	Ausekļa	
vidusskolas	pārziņā,	savukārt	 interešu	 iz-
glītības	pulciņu	norisi	Staicelē	nodrošinās	
vidusskola,	mūzikas	un	mākslas	skola	un	
kultūras	nams	 (detalizēta	 informācija	par	
visiem	 interešu	 izglītības	 pulciņiem	 no-
vadā	 tiks	 publicēta	Alojas Novada Vēstu 
septembra	izdevumā).
	 Vasaras	 periodā	 veiktas	 izmaiņas	 vai-
rākos	 izglītības	 jomu	 reglamentējošos	
normatīvajos	 aktos.	 2014.	 gada	 4.	 jūlijā	
stājušies	spēkā	grozījumi	MK	noteikumos	 
Nr.	 779	Noteikumi par vispārējās izglītī-
bas iestāžu pedagoģiskā procesa orga-
nizēšanai nepieciešamo obligāto doku-

mentāciju.	Tie	paredz,	 ka	katra	 izglītības	
iestāde	nosaka	dokumentu	saziņai	ar	izglī-
tojamā	vecākiem,	par	tā	satura	un	formas	
atbilstību	ētikas	un	estētikas	normām	ir	at-
bildīga	izglītības	iestāde.	Veiktās	izmaiņas	
nodrošinās	izglītības	iestāžu	patstāvību	sa-
ziņā	ar	izglītojamo	vecākiem.	Dokumenta	
formāts	 nav	 noteikts,	 tādējādi	 izglītības	
iestādei	 ir	 iespēja	 izmantot	 tehnoloģijas	
un	inovatīvus	risinājumus	saziņai	ar	izglī-
tojamo	 vecākiem.	 Tāpat	 grozījumi	 šajos	
noteikumos	paredz,	ka	pirmsskolas	 izglī-
tības	 programmas	 īstenošanai	 izmantoja-
mās	literatūras	sarakstu	apstiprina	iestādes	
vadītājs.		
	 Izmaiņas	 veiktas	 vairākos	 pedagogu	
darbību	 reglamentējošos	 normatīvajos	
aktos.	 Tās	 nosaka	 papildu	 finansējuma	
piešķiršanu	 visiem	 pedagogiem,	 kuri	 lai-
kā	no	2009.	līdz	2014.	gada	maija	beigām	
ieguvuši	 3.,	 4.	 un	5.	 profesionālās	 darbī-
bas	 kvalitātes	 novērtēšanas	 kvalifikācijas	
pakāpi,	 darba	 samaksas	 paaugstināšanas	
iespēju	pirmsskolas	pedagogiem,	nosakot	
papildu	 samaksu	 par	 mācību	 nodarbību	
sagatavošanu	 līdz	 4	 stundām,	 kā	 arī	 no-

stiprināt	 finanšu	 izlietojuma	 pārvaldību	
un	kontroli.	2014.	gada	19.	jūlijā	stājušies	
spēkā	jauni	MK	noteikumi	Nr.	350	Peda-
gogu profesionālās darbības novērtēšanas 
kārtība. 
	 Atbilstoši	 valsts	 pamatizglītības	 stan-
dartam	ar	2014./2015.	mācību	gadu	1.	kla-
sē	tiek	apgūta	svešvaloda.	Tāpat	6.	klases	
skolēniem	 valsts	 pārbaudes	 jeb	 diagnos-
ticējošo	darbu	norises	 laiks	būs	 februāris	
un	marta	 sākums.	Valsts	 izglītības	 satura	
centrs	 plānojis	 šajā	 mācību	 gadā	 izstrā-
dāt	 diagnosticējošos	 darbus	 matemātikā	 
8.	klasei	un	dabaszinātnēs	9.	klasei	un	īste-
not	to	norisi	2015.	gada	februārī.	Savukārt	
9.	un	12.	klašu	skolēniem	būtisku	izmaiņu	
valsts	 pārbaudījumu	 (eksāmenu)	 norisē	
šajā	mācību	gadā	nebūs.
	 Lai	neatlaidība,	enerģija,	radošs	gars	un	
gandarījums	par	sasniegto	vieno	skolēnus,	
skolotājus	 un	 vecākus	 visa	 mācību	 gada	
garumā!

Ilze Kapmale, 
Alojas novada izglītības speciāliste

Aktualitātes izglītībā jaunajā 
mācību gadā

	 Šajā	 mācību	 gadā	Alojas	Ausekļa	 vi-
dusskolu	sāks	apmeklēt	28	pirmklasnieki,	
tāpēc	 13.	 augustā	 notika	 1.	 klases	 skolē-
nu	vecāku	sapulce.	Vecākiem	bija	iespēja	
tikties	ar	skolas	administrāciju	un	izrunāt	
dažādus	skolas	dzīves	jautājumus.
	 Skolas	direktore	Inese	Mētriņa	iepazīs-
tināja	vecākus	ar	mani,	1.	klases	audzinā-
tāju.	Pastāstīja,	ka	skolas	formas	(vesti	ar	
skolas	 logo)	 skolēniem	 nodrošina	Alojas	
novada	dome,	 tātad	pirmklasnieki	 tās	 sa-
ņems	 kā	 dāvanu.	 Mācību	 pārzine	 Inatra	

Vaļicka	runāja	par	mācību	darba	organizē-
šanas	jautājumiem.	Lai	mazie	labāk	iejus-
tos	skolas	vidē,	no	25.	 līdz	28.	augustam	
skolā	 tika	 organizēta	 adaptācijas	 nedēļa.	
Ar	vecākiem	apspriedām	jautājumus,	kas	
skar	gan	mācību	darbu,	gan	sadzīvi	skolā.
	 Ar	vecākiem,	kuriem	nebija	iespēja	ie-
rasties	uz	sapulci,	notika	individuālas	pār-
runas.

1. klases audzinātāja 
Aija Kalnmača

Alojas Ausekļa vidusskolā aizvadīta 
pirmklasnieku vecāku sapulce

 Balstoties	 uz	Ministru	 kabineta	 no-
teikumiem,	 no	 1.	 septembra	 par	

valsts	budžeta	līdzekļiem	tiks	nodroši-
nāta	ēdināšana	1.	-	3.	klašu	skolēniem,	
nosakot	vienam	bērnam	dotācijas	ap-
jomu	1,42	eiro	dienā.	Pagājušajā	mācī-
bu	gadā	Alojas	novada	vispārizglītojošo	
skolu	3.	klašu	 skolēniem	ēdināšanu	ap-
maksāja	 no	 Alojas	 novada	 domes	 bu-
džeta.	Savukārt	26.	augusta	domes	sēdē	
nolemts,	ka	no	1.	septembra	līdz	31.	de-
cembrim	arī	Alojas	Ausekļa	un	Staiceles	
vidusskolas,	 tāpat	 Ozolmuižas	 pamat-
skolas	4.	klases	skolēnu	ēdināšana	tiks	
apmaksāta	 no	 Alojas	 novada	 domes	
budžeta	līdzekļiem.

1.	septembris
Plkst.	9.30	-	Staiceles	vidusskolā	
Plkst.	10	-	Ozolmuižas	pamatskolā		
Plkst.	10	-	Alojas	Ausekļa	vidusskolā	
Plkst.	12	-	Staiceles	mūzikas	un	mākslas	
skolā	
3.	septembris
Plkst.	 15	 -	Alojas	 mūzikas	 un	 mākslas	
skolā	

-		-		-
Pēc	vasaras	sezonas	PII	Auseklītis  
darbu	atsāk	1.	septembrī	plkst.	8.

Pirmās 
skolas dienas 
pasākumi 
novada 
izglītības 
iestādēs

http://admin.aloja.lv/blog/2014/08/19/zin%C4%ABbu-dienas-pas%C4%81kumi-novada-izgl%C4%ABt%C4%ABbas-iest%C4%81d%C4%93s
http://admin.aloja.lv/blog/2014/08/19/zin%C4%ABbu-dienas-pas%C4%81kumi-novada-izgl%C4%ABt%C4%ABbas-iest%C4%81d%C4%93s
http://admin.aloja.lv/blog/2014/08/19/zin%C4%ABbu-dienas-pas%C4%81kumi-novada-izgl%C4%ABt%C4%ABbas-iest%C4%81d%C4%93s
http://admin.aloja.lv/blog/2014/08/19/zin%C4%ABbu-dienas-pas%C4%81kumi-novada-izgl%C4%ABt%C4%ABbas-iest%C4%81d%C4%93s
http://admin.aloja.lv/blog/2014/08/19/zin%C4%ABbu-dienas-pas%C4%81kumi-novada-izgl%C4%ABt%C4%ABbas-iest%C4%81d%C4%93s
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	 Kad	 saulainā	 vasara	 iezīmē	 vēsākas	
dienas,	 klāt	 septembris.	 Staiceles	 vidus-
skolā	 pedagogi	 jau	 augustā	 nopietni	 ga-
tavojās	jaunajam	mācību	gadam,	veidojot	
un	apstiprinot	 savus	mācību	un	audzinā-
šanas	 plānus.	 Īpašs	 prieks	 par	 1.	 klases	
20	skolēnu	(audzinātāja	Baiba	Eglīte)	un	
10.	klases	15	audzēkņu	(audzinātāja	Antra	
Rudzīte)	 kolektīviem.	 Protams,	 vēlam	
veiksmi	 visiem	 mūsu	 audzēkņiem,	 kas	
kārtīgi	 atpūtušies	 vai	 apzinīgi	 strādājuši	
un	nu	atgriežas	skolas	solā.	Paldies	mūsu	
absolventiem	un	viņu	vecākiem	par	skais-
to	 rododendru	 un	 interesanto	 pastkastīti,	
paldies	visiem	labvēļiem	par	dāvanu	kar-
tēm,	kas	papildinājušas	skolas	bibliotēku	
ar	vērtīgām	grāmatām,	un	paldies	staice-
lietei,	 Ārlietu	 ministrijas	 Diplomātiskā	
korpusa	darbiniecei	Briselē	Baibai	Kīnei	
par	dāvanu	-	grāmatām	1.	klasei!
	 Esam	 lepni,	 ka	 iepriekšējais	 mācību	
gads	noslēdzās	ar	gandarījumu	par	Izglī-
tības	 un	 zinātnes	ministrijas	 akreditāciju	
mūsu	 vidusskolai	 uz	 ilgāko	 termiņu	 -	 

6	gadiem.	Lepojamies	 ar	 skolas	 110.	 ju-
bilejai	 veltīto	 salidojumu	un	 ar	 to	 saistī-
tajiem	pasākumiem,	par	skolēnu	sekmīgi	
nokārtotajiem	izglītības	iestādes	un	valsts	
pārbaudes	 darbiem	 un	 12.	 klases	 absol-
ventu	 iestāšanos	 augstskolās.	 Prieks	 par	
mūsu	 audzēkņiem	 -	 izcilajiem	 sportis-
tiem	Lolitu	Ādamsoni	 un	Oskaru	 Lauci.	
Viņiem	šovasar	 teicami	 sasniegumi	Nor-
dea Rīga	pusmaratonā	un	Latvijas	mēroga	
vieglatlētikas	sacensībās.	Treniņnometnēs	
brīvlaikā	bija	Staiceles	vidusskolas	jaunie	
futbolisti	treneru	Jāņa	Valaņina	un	Aigara	
Ragaiņa	vadībā.	
	 Arī	 2014./2015.	mācību	gadā	 turpinā-
sim	sadarbību	ar	mūsu	pilsētas	iestādēm:	
bibliotēku	un	 tās	vadītāju	Anitu	Strokšu,	
muzeja	direktori	Indru	Jaunzemi,	kultūras	
nama	direktori	Airu	Lapkovsku,	Staiceles	
mūzikas	 un	 mākslas	 skolu	 un	 direktori	
Āriju	Bakmani,	VJFC,	LFF,	darba	terapi-
jas	un	rehabilitācijas	centra	Vīķi	vadītāju	
Iritu	Neripu	projektā	Ej uz gaismu!	un	Tū-
risma	 informācijas	 centra	 vadītāju	 Inesi	

Timermani.	 Sadarbosimies	 ar	 Vidzemes	
Augstskolu	un	Latvijas	Sporta	pedagoģi-
jas	akadēmiju	karjeras	izglītībā.	
	 Staiceles	 vidusskolā	 audzēkņiem	 pie-
dāvātās	 interešu	 izglītības	 jomas:	 jaun-
sardzes	 pulciņš	 instruktora	 Jāņa	 Voiciša	
vadībā,	 koris	 un	 ansambļi	 -	 skolotāja	
Dagmāra	Dimitre,	tūrisms	-	skolotāja	Inga	
Konrāde,	sports	-	direktors	Juris	Krastiņš,	
Baltijas	jūras	un	UNESCO	projekti	-	Alda	
Grāvere,	 skolas	 vēstures	 izpēte	 -	 skolo-
tāja	 Iveta	Apsīte,	 publiskā	 runa	 -	 Antra	
Rudzīte	un	vizuālā	 tēla	un	 stila	veidoša-
na	 -	Lilita	 Siliņa.	Darbojas	 skolēnu	 paš-
pārvalde	 ar	 prezidentu	 Rūdolfu	 Grāvīti	 
(11.	 klase)	 un	 konsultante	 -	 direktora	
vietniece	A.	 Rudzīte,	 vecāku	 padome	 ar	
priekšsēdētāju	 Daināru	 Konrādu,	 peda-
gogu	metodiskās	komisijas	direktora	viet-
nieces	A.	Grāveres	 vadībā.	 Skolas	 dome	
kā	 katru	 gadu	 radoši	 iesaistīsies	 dažādu	
aktivitāšu	organizēšanā,	izglītības	procesa	
pilnīgošanā.
	 Izremontētās	telpās	mācības	uzsāks	arī	

sešgadīgo	grupa,	skolotāja	Kaija	Kuzina.	
Turpināsim	 programmas	 Skolas auglis, 
Skolas piens,	kā	arī	1.	-	3.	klašu	audzēk-
ņiem	būs	valsts	piešķirtas	brīvpusdienas.
	 Zinību	 diena	 jeb	 1.	 septembra	 svētki	
Staiceles	 vidusskolā	 sāksies	 plkst.	 9.30	
skolas	pagalmā,	kad	mīļi	gaidīti	 audzēk-
ņi,	 vecāki,	vecvecāki,	mūsu	pilsētas	pār-
valdes	 darbinieki,	Alojas	 novada	 domes	
centrālā	administrācija,	deputāti	un	viesi.	
Mūsu	sveiciens	un	laba	vēlējumi	arī	biju-
šajiem	un	pensionētajiem	Staiceles	skolas	
pedagogiem,	 novada	 skolēnu	 autobusu	
šoferiem	un	līdzcilvēkiem,	kas	prot	prie-
cāties	par	visiem	mūsu	draudzīgā	kolektī-
va	sasniegumiem!	Turpināsim	sava	nova-
da	 ļaudis	 regulāri	 informēt	par	aktualitā-
tēm,	projektiem,	labajiem	darbiem	un	arī	
problēmām	gan	mājaslapas	aloja.lv	sadaļā	
Izglītība - Staiceles vidusskola,	gan	presē.	
	 Laimīgu	 mums	 visiem	 jauno	 mācību	
gadu!

Juris Krastiņš, 
Staiceles vidusskolas direktors

Staiceles vidusskolas vēstis

Domes 
ārkārtas sēdēs 

jūlijā lēma
10. jūlijā
	 Piešķirt	līdzekļus	Salacas	ielejas	biolo-
ģiskās	 daudzveidības	 zinību	 vasaras	 no-
metnes	 organizēšanai	 -	 400	 (četri	 simti)	
eiro.
	 Pieņemt	 lēmuma	 projektu	 iesniegtajā	
redakcijā	 par	 līdzfinansējumu	 Staiceles	
pilsētas	Lielās	ielas	un	Ainažu	šosejas	un	
tilta	pār	Salacu	atjaunošanai.
	 Pieņemt	 lēmuma	 projektu	 iesniegta-
jā	 redakcijā	 par	 aizņēmumu	 no	 Latvijas	
Republikas	Valsts	 kases	 tehniskā	 projek-
ta	 izstrādei	Alojas	 novada	 uzņēmējdarbī-
bas	atbalsta	centra-bibliotēkas	SALA	ēkas	
būvniecībai.
	 Pieņemt	 lēmuma	 projektu	 iesniegtajā	
redakcijā	 par	 Alojas	 novada	 ilgtspējīgas	
attīstības	stratēģijas	2013.	–	2030.	gadam	
1.	 redakcijas	 publiskās	 apspriešanas	 uz-
sākšanu.

21. jūlijā
	 Izdarīt	 grozījumus	Alojas	 novada	 do-
mes	2014.	gada	10.	jūlija	lēmumā	Nr.	323	
Par aizņēmumu no Latvijas Republikas 
Valsts kases tehniskā projekta izstrādei 
Alojas novada uzņēmējdarbības atbalsta 
centra-bibliotēkas «SALA» ēkas būvniecī-
bai.
	 Noteikt	Alojas	 novada	 domes	 Sociālā	
dienesta	 psihologam	 pienākumu	 pildīša-
nai	izmantotā	dienesta	mobilā	telefona	lie-
tošanas	izmaksas	limitu	mēnesī.
	 Piešķirt	 finansējumu	 līdz	 2000	 (divi	
tūkstoši)	 eiro	Alojas	novada	uzņēmējdar-
bības	 atbalsta	 centra-bibliotēkas	 SALA 
tehniskā	 projekta	 enerģijas	 bilances	 pār-
baudes	veikšanai.

31. jūlijā
	 Izdarīt	 grozījumus	Alojas	 novada	 do-
mes	2014.	gada	10.	jūlija	lēmumā	Nr.	322	
Par līdzfinansējumu Staiceles pilsētas Lie-
lās ielas un Ainažu šosejas un tilta pār Sa-
lacu atjaunošanai.
	 Iesniegt	 projekta	 pieteikumu	 Kom-
pleksi risinājumi siltumnīcefekta gāzu 
emisiju samazināšanai BSAC «Zīles» sa-
dzīves un dienesta viesnīcas ēkās Alojas 
novada Brīvzemnieku pagasta Ozolmuižā 
un	 nodrošināt	 projekta	 priekšfinansēša-
nu	 ar	 pašvaldības	 236	 749,40	 eiro	 līdz-
finansējumu,	 ņemot	 aizņēmumu	 Valsts	 
kasē.
	 Apstiprināt	 Inesi	 Mētriņu	 par	 Alojas	
Ausekļa	 vidusskolas	 direktori	 ar	 2014.	
gada	6.	augustu.

	 Nedaudz	 vairāk	 kā	mēnesi	Alojas	 no-
vada	domē	strādā	personāla	vadītāja	Olita	
Landsmane.	Viņas	 līdzšinējā	darba	piere-
dze	saistīta	ar	organizatorisko,	administra-
tīvo	un	personāla	vadību.	Paralēli	darbam	
novadā	 viņa	 ir	 arī	 Vidzemes	 Plānošanas	
reģiona	kultūras	eksperte	un	projektu	va-
dītāja,	 taču	 iepriekš	 strādājusi	 Staiceles	
kultūras	 nama	 direktores	 amatā,	 bijusi	
Limbažu	 kultūras	 nama	 direktora	 viet-
niece,	 kā	 arī	 SIA	Pekabo	 struktūrvienībā	
Pekabo-Izklaide	 darbojusies	 kā	 projektu	
vadītāja	 korporatīvo	 sporta	 un	 izklaides	
pasākumu	 vadībā	 un	 organizēšanā.	Kopš	
2011.	 gada	 O.	 Landsmane	 ir	 Vidzemes	
kultūras	programmas	projekta	vadītāja	un	
Kultūras	 ministrijas	 konsultatīvās	 komi-
sijas	 locekle.	Pērn	bija	konkursa	Eiropas 
Gada pašvaldība 2013	vērtēšanas	komisi-
jā,	savukārt	šogad	konkursa	kārtībā	izvir-
zīta	 un	 darbojas	 kā	Valsts	Kultūrkapitāla	
fonda	 tradicionālās	 kultūras	 nozares	 ek-
spertu	komisijas	locekle.
	 O.	 Landsmane	 ieguvusi	 profesionālo	
maģistra	grādu	vadības	zinībās	un	sabied-
rības	vadībā,	kā	arī	Liepājas	Pedagoģijas	
akadēmijā	ieguvusi	profesionālo	bakalau-
ra	grādu	kultūras	vadībā	specialitātē	Kul-
tūras darba vadītājs. 
 - Alojas novads un Staicele man ir īpaši 
mīļi. Staicelē bija mana pirmā darbavie-
ta, pirmā patstāvīgā dzīvesvieta, pirmā 
mīlestība un daudz kas saistībā ar vārdu 
„pirmā”. Te sākušās manas darba gai-
tas profesionālajā jomā. Savukārt šobrīd 
esmu pārliecināta, ka varu sniegt vērtīgu 
ieguldījumu Alojas novada attīstībai, pa-
teicoties iegūtajām zināšanām, pieredzei 
un praksei. Personāla vadība ir darbs ar 
cilvēkresursiem – plānošana, meklēšana, 
piesaistīšana, novērtēšana, atlase, moti-
vēšana utt. Galvenais mērķis ir izveidot 
tādus apstākļus, lai ikvienam darbiniekam 
būtu vēlme un iespēja atklāt, attīstīt un 
paplašināt savu potenciālu, lai būtu vēlme 
ar prieku nākt uz darbu un strādāt kopī-
giem mērķiem. Darbs jādara ar prieku. 

Ja prieka nav, labāk nemaz nesākt. Prieks 
pat visgrūtākās un neiespējamākās lietas 
padara vieglas. Esmu pārliecināta, ka tas 
piesaista citus cilvēkus un rosina doties 
palīgā - vienkārši prieka dēļ. Cilvēks nav 
vientuļa sala, un darbs komandā ir iespēja 
radīt kopības sajūtu, paveikt vairāk un la-
bāk, kā pievienoto vērtību sniedzot pozitī-
vas emocijas, kas var darboties gan īster-
miņā, gan ilgtermiņā. Tāpēc aicinu visus 
uz sadarbību, uz darbu komandā!	-	tā	par	
līdzšinējo	pieredzi	un	redzējumu	nākotnē	
stāsta	O.	Landsmane.
	 Ar	personāla	vadītāju	iespējams	sazinā-
ties	pa	t.	26694477	vai	e-pastu	olita.lands-
mane@aloja.lv.
	 11.	 augustā	Alojas	 novada	 domē	 dar-
bu	 sākusi	 Kultūras,	 izglītības	 un	 sporta	
nodaļa.	Tās	vadītāja	 ir	Dace	Lāce.	Viņas	
iepriekšējā	darba	pieredze	saistīta	ar	kul-
tūru	un	pedagoģiju.	 Iegūta	kultūras	masu	
pasākumu	režisora	un	kultūras	menedžera	
izglītība.	Darba	gaitas	aizsākušās	tieši	šajā	
novadā	kā	deju	skolotājai	Alojas	Ausekļa	
vidusskolā.	 Tur	 D.	 Lācei	 bija	 arī	 pirmā	
audzināmā	klase,	un	šis	darbs	rosināja	do-
māt,	ka	viņai	izdodas	veiksmīgi	darboties	
ne	tikai	kultūras	jomā,	bet	arī	pedagoģijā.	
Tālākā	profesionālā	darbība	notikusi	Lim-
bažu	 kultūras	 namā,	 bet	 pēcāk	 D.	 Lāce	
pievērsās	darbam	ar	jaunatni.	Absolvējusi	
arī	 Rīgas	 Pedagoģijas	 un	 izglītības	 vadī-
bas	akadēmiju,	kā	arī	strādājusi	Limbažu	
Profesionālajā	 vidusskolā	 par	 direktora	
vietnieci	 audzināšanas	 darbā.	 D.	 Lāce	 ir	
viena	 no	 pirmajām	Latvijā,	 kura	 ieguvu-
si	jaunatnes	lietu	speciālista	kvalifikāciju.	
Tāpat	vairākus	gadus	viņa	vada	Umurgas	
kultūras	nama	deju	kolektīvu.
	 Jaunās	nodaļas	vadītāja	stāsta,	ka,	pie-
sakoties	 šim	 amatam,	 saskatījusi	 iespēju	
ieguldīt	savas	zināšanas	un	pieredzi	Alojas	
novada	attīstībā.	Nu	viņa	ar	lielu	enerģiju	
sākusi	 vairāku	 šajā	 jomā	 novadam	 nozī-
mīgu	jautājumu	risināšanu	un	jaunu	ideju	
īstenošanu.	Paralēli	D.	Lāce	cenšas	iespē-
jami	 ātrāk	 iepazīt	 novada	kultūras	 un	 iz-

glītības	iestādes	un	to	darbiniekus,	izprast	
viņu	vajadzības	un	vēlmes,	 lai	 veiksmīgi	
attīstītu	 sadarbību	 un	 pozitīvas	 izmaiņas	
pēc	 iespējas	 ātrāk	 redzētu	 arī	 novada	 ie-
dzīvotāji.	
	 Ar	 Kultūras,	 izglītības	 un	 sporta	 no-
daļas	 vadītāju	 iespējams	 sazināties	 pa	
t.	26480408	vai	rakstot	uz	dace.lace@alo-
ja.lv.
	 Pārmaiņas	ir	arī	Alojas	Ausekļa	vidus-
skolā.	 Novada	 domes	 31.	 jūlija	 ārkārtas	
sēdē	Alojas	Ausekļa	vidusskolas	direkto-
ra	 amatā	 tika	 apstiprināta	 Inese	Mētriņa.	
Viņa	mācījusies	 Rīgas	 Lietišķās	mākslas	
vidusskolā,	bet	augstāko	izglītību	pedago-
ģijā	 ieguvusi,	 studējot	 Latvijas	Universi-
tātē.	 Līdz	 šim	 I.	Mētriņa	 bijusi	 direktora	
vietniece	Alojas	mūzikas	un	mākslas	sko-
lā,	vienu	gadu	šajā	skolā	strādājot	arī	par	
direktora	vietas	izpildītāju.
	 Runājot	par	redzējumu	attiecībā	uz	vi-
dusskolas	tālāko	attīstību,	jaunā	direktore	
atzīst,	ka	sākotnējais	uzdevums	ir	sakārtot	
skolas	 vispārējo	 darbības	 sistēmu,	 un	 tas	
ir	 liels	 izaicinājums.	Viņa	vēlas	 skolā	 ie-
viest	 alternatīvas	 izglītības	 programmas,	
līdzīgas	pārmaiņas	iedzīvinot	arī	Puikulē,	
kas	 ir	 pirmsskolas	 izglītības	programmas	
realizācijas	vieta.	Direktore	atzīst:	 -	Paš-
reizējā audzināšanas metodika vairs ne-
atbilst mūsdienu prasībām, tātad kaut kas 
noteikti jāsakārto audzināšanas darbā, un 
to mūsu skolai šogad esmu izvirzījusi par 
prioritāti.	 Taču	 pamatuzdevums	 ir	 nāka-
majā	mācību	gadā	atvērt	10.	klasi.	- Zinu, 
ka daudziem nav ticības par šīs vidus-
skolas nākotni, taču es joprojām uzskatu, 
ka skola turpinās darboties. Vislielākais 
izaicinājums būtu nākamgad atvērt arī  
11. klasi, lai gan ticu, ka varam piesaistīt 
šī vecuma jauniešus,	-	cerīgi	un	ar	apņēmī-
bu	nākotnē	raugās	I.	Mētriņa.
	 Sazināties	 ar	 viņu	 varat,	 zvanot	 uz	 
t.	 64031201,	 64031359,	 29450076	 vai	
rakstot	uz	alojasvsk@inbox.lv.

Sagatavoja
Zane Šlendaka

Alojas novada pašvaldībā darbu jaunos 
amatos sākuši vairāki speciālisti

	 Ņemot	 vērā,	 ka	 salīdzinoši	 bieži	 kū-
las	 ugunsgrēku	 gadījumos	 degšana	 no-
tiek	pilsētu	un	apdzīvotu	vietu	teritorijās,	
Valsts	 ugunsdzēsības	 un	 glābšanas	 die-
nests	 (VUGD)	 un	 Alojas	 novada	 dome	
vērš	zemes	gabalu	īpašnieku	uzmanību	uz	

nepieciešamību	sakopt	 sev	piederošās	 te-
ritorijas,	veicot	visus	nepieciešamos	pasā-
kumus,	lai	novērstu	kūlas	ugunsgrēku	vei-
došanos.	 Neapsaimniekoto	 zemes	 gabalu	
īpašnieki	 tiks	 saukti	 pie	 administratīvās	
atbildības.	

	 VUGD	 Vidzemes	 reģiona	 brigādes	
Limbažu	 daļā	 2014.	 gadā	 reģistrēts	 120	
kūlas	ugunsgrēku,	no	kuriem	19	notikuši	
Alojas	novadā.

Sagatavoja Zane Šlendaka

Aicina sakopt īpašumus, lai novērstu 
kūlas ugunsgrēkus
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	 Šos	 tautā	 sauktos	 Puikules	 dziedāša-
nas	 svētkus	 aizsāku,	 vēl	 būdama	pavisam	
jauniņa	 ienācēja	 Puikulē	 kā	 dziedāšanas	
skolotāja.	Šķita	jauka	ideja,	ka	vienā	pasā-
kumā	kopā	var	sadziedāt	bērni	ar	vecākiem,	
dažādu	 gadagājumu	 un	 interešu	 ļaudis	 ar	
visatšķirīgākajām	 dziedāšanas	 prasmēm,	
jo	visus	 tajā	mirklī	vienoja	 tikai	mūzika	 -	
sirdsbalss	dziesmas.	Sākumā	tas	bija	kon-
kurss,	jo	pamatideju	aizguvu	no	Latvijā	to-
laik	ļoti	populārā	konkursa	Dziesma manai 
paaudzei,	ko	organizēja	mūziķis	Fredis.	Tā	
lielākais	 pluss	 bija	 demokrātiskā	 iespēja	
ikvienam	uzstāties	publikas	priekšā.	Vēlāk,	
kad	konkurss	pārauga	tradīcijā,	to	pārdēvē-
ju	par	Dziesmu tev un man,	tomēr	nereti	vēl	
šodien	ļaudis	to	sauc	vienkārši	par	Paaudzi.
	 Gadiem	ritot,	sapratu,	ka	jāmaina	pasā-
kuma	 forma.	 Dziedāšanai	 šajā	 gadījumā	
nav	jābūt	sacensībai.	Gluži	pretēji	-	tai	cil-
vēki	 jāvieno,	 jāceļ	 kopīgos	 emociju	 aug-
stumos.	 Tā	 no	 konkursa	 tas	 pārtapa	 par	
vasaras	 lielkoncertu.	Un	daudzi	puikulieši	
sacījuši,	ka	mēģinājumu	un	koncertu	laikā	
pieklusušas	visas	sīkās	kaimiņu	nesaskaņas	
un	 strīdi	 kā	 seno	 Olimpisko	 sporta	 spēļu	

laikā.	 Koncertos	 allaž	 valdījusi	 vienota,	
sirsnīga,	pacilāta	gaisotne.	Tas	ir	tieši	dzies-
mas	nopelns,	palīdzot	atvērties	un	vienoties	
cilvēku	dvēselēm.	
	 Ja	domās	nostājas	Puikules	centrā,	 tad,	
lūkojoties	 jebkuras	 dabesspuses	 virzienā,	
katra	iela	vai	taka	aizved	līdz	mājām,	kuru	
iemītnieki	šo	20	gadu	gaitā	tā	vai	citādi	pie-
dalījušies	šajā	pasākumā	-	dziedot,	dejojot,	
runājot,	skaņojot,	gaismojot,	filmējot,	foto-
grafējot,	vērtējot,	 rakstot,	 zīmējot,	meista-
rojot,	 ēdinot,	 mazgājot,	 šujot,	 sargājot	 un	
atbalstot.	 Dziedošiem	 vecākiem	 izauguši	
bērni,	 kuri	 atveduši	 dziedāt	 arī	 savas	 at-
vases.	 Kā	 jauna	 krāsa	 koncertā	 bijuši	 arī	
daudzi	viesi	no	 tuvākiem	un	 tālākiem	no-
vadiem.	
	 Šajā	 jubilejas	 reizē	 piedalījās	 Marita	
Grāvīte,	Marta	 un	 Solvita	 Ginteres,	Mar-
kuss	Melbārdis,	Sandija	Erdmane,	Madara	
Bērziņa,	 Līga	Mališeva,	Maira	 un	Marija	
Dubovajas,	Spodris	Indrūns,	Santa	Marka,	
Andris	Logins,	Egija	Elstiņa,	Santa	Mauri-
ņa,	Rita	Bašena,	 Santa	Vikmane,	Rūdolfs	
Pelēkais,	 Laura	Margeviča,	 Rūta	 un	 Juris	
Irmeji,	 Indra	 Buša,	 Andris	 Raciborskis,	

Linda	un	Daiens	Skrides	un	Anta	Bērziņa.	
	 Lielkoncerta	ilgais	mūžs	bijis	iespējams	
arī	 tādēļ,	ka	to	gandrīz	no	pašiem	pirmsā-
kumiem	 atbalstījusi	 Brīvzemnieku	 pagas-
ta	 vadība.	 Sākotnēji	 Mārtiņš	 Andersons,	
šobrīd	 -	Arvīds	 Bērziņš,	 kā	 arī	 pārvaldes	
darbinieki	 Guntra	 Mauriņa,	 Guna	 Broma	
un	Dace	Tauriņa.	Paldies	visiem,	kas	pie-
dalījās	 koncerta	 tapšanā,	 bet	 vissirsnīgā-
kais	paldies	Martinovu	ģimenei	-	Puikules	
tautas	nama	vadītājai	Maijai	un	skaņas	un	
gaismas	 meistaram	 Vilmāram.	Abi	 iegul-
dījuši	 nenovērtējamu	 darbu	 un	 enerģiju,	
lai	visus	 šos	gadus	nodrošinātu	pasākuma	
organizatorisko	un	tehnisko	pusi.	
 Re, kā dziesma palīdz grūto dzīvi celt!,	
teicis	mūsu	tautas	dzejnieks	Imants	Ziedo-
nis.	Ar	 jaunu	emociju	 jūsmu	esam	nākuši	
kopā	Puikules	dziedāšanas	svētkos	arī	šajā	
lielkoncerta	divdesmitgades	 reizē.	Un	visi	
kopā	 -	dalībnieki,	 ļaudis	zālē,	organizētāji	
-	atkal	ļāvāmies	mūzikas	atbruņojošajai,	ie-
dvesmojošajai	burvībai.	No	sirds	-	uz	sirdi.	

Cieņā un mīlestībā - 
mūzikas skolotāja Marita Grāvīte

Daces Tauriņas foto

Sveicināti «Dziesma tev un man»
jubilejas reizē!

Dziesma tev un man jubilejas koncerta dalībnieki

	 8.	jūlijā	Alojā	viesojās	pašvaldību	vadī-
tāju	un	uzņēmēju	delegācija	no	Elverumas	
reģiona	Norvēģijā.	Viesu	vidū	bija	Valeras	
pašvaldības	 un	 Voleres	 (Valer)	 pilsētas	
vadītāji,	 inovāciju	 kompānijas	 Tretorget 
direktors	 un	 Elverumas	 reģiona	 vadītājs.	
Tikšanās	mērķis	bija	rast	iespēju	pašvaldī-
bām	sadarboties	dažādās	jomās,	tai	skaitā	
piesaistīt	 līdzekļus	un	 idejas	uzņēmējdar-
bības	 centra	 -	 bibliotēkas	 SALA	 projekta	
attīstībai	Ungurpilī.
	 Rīta	 pusē	 viesi	 tikās	 ar	 Alojas	 nova-
da	 domes	 vadību	 (domes	 priekšsēdētāju	
Valdi	Bārdu,	viņa	vietniekiem	Daci	Vilni	
un	 Māri	 Možvillo	 un	 projektu	 vadītāju	

Mariku	 Kamali)	 un	 pārrunāja	 iespēja-
mos	 sadarbības	virzienus.	Domes	priekš-
sēdētāja	 vietniece	 attīstības	 jautājumos	 
D.	Vilne	 viesiem	 prezentēja	 uzņēmējdar-
bības	centra-bibliotēkas	projektu,	plānoto	
darba	grafiku,	tāpat	iepazīstināja	ar	Alojas	
novadu.	Pēcpusdienā	delegācija	devās	uz	
Ungurpili,	 kur	 aplūkoja	 centra	 atrašanās	
vietu,	viesojās	uzņēmumā	Tēraudiņi,	pēc	
tam	Staicelē	apmeklēja	uzņēmumu	Drau-
gu dārzs,	Staiceles	muzeju	un	Audēju	na-
miņu.	
	 Alojas	 novada	 domes	 priekšsēdētājs	 
V.	 Bārda:	 -	 Šī tikšanās mums bija ļoti 
nozīmīga. Priecājamies, ka norvēģu ko-

lēģi ir ieinteresēti sadarboties. Viņi ietei-
ca projektus, kuros mēs varētu pretendēt 
uz finansējumu uzņēmējdarbības centra 
tehniskā projekta izstrādei. Tāpat pie-
dāvāja ekspertu palīdzību ēkas siltuma 
efektivitātes monitorēšanā, publicitātes 
nodrošināšanā, kursu un konferenču rīko-
šanā. Apspriedām arī dažādas pašvaldību 
problēmas, to risinājumus. Runājām par 
sadarbību uzņēmējdarbības jomā un mā-
jokļu pārvaldīšanas pieredzi. Arī Norvē-
ģijā gatavojas teritoriālai reformai, tāpēc 
varējām dalīties savā pieredzē.

Sagatavoja
Liāna Lilenblate-Sipko

Alojā viesojās Norvēģijas pašvaldību vadītāji Ziņas īsumā
 Ikgadējie	 Braslavas	 pagasta	 sporta	svētki	 Vilzēnu	 sporta	 laukumā	 arī	
šoreiz	pulcēja	daudzus	novada	sportot-
gribētājus	 uz	 spraigu	 sacensību	 dienu.	
Pasākuma	 dalībnieki	 spēkiem	 mērojās	
dažādās	 disciplīnās,	 taču	 publikas	 vis-
iecienītākā	no	 tām	bija	 traktora	vilkša-
nā.	 Spēkus	 pārbaudīt	 varēja	 arī	 bērni,	
kuriem	bez	klasiskajiem	sporta	veidiem	
bija	 sarūpētas	 dažādas	veiklības	un	 at-
jautības	 stafetes.	 Vakarpusē	 Braslavas	
parkā	 Vilzēnu	 tautas	 nama	 amatier-
teātris	 Man patīk	 rādīja	 A.	 Niedzvie-
dža	 lugu	Dūdene zin	 (režisore	A.	Lap-
kovska),	 bet	 diena	 noslēdzās	 ar	 disko- 
tēku.

 Jūlija	 beigās	 Alojas	 novada	 domes	Sociālais	 dienests	 vēra	 Labo	mantu	
noliktavas	 durvis.	 Dienesta	 darbinieki	
lūdz	cilvēkus	nodot	dažādas	pašiem	vairs	
nevajadzīgas,	 taču	 lietošanai	 derīgas	
mantas,	 lai	 pēcāk	 varētu	 tās	 ziedot	 no-
vada	ģimenēm	un	cilvēkiem,	kuriem	ne-
pieciešama	šāda	palīdzība.	Vairāk	infor-
mācijas	par	iespējām	palīdzēt,	sazinoties	
ar	 Sociālā	 dienesta	 vadītāju	 Ingu	Bren-
ti-Miezi	 pa	 tālr.	 64031220,	 29476711.	 
E-pasts	socdienests@aloja.lv.

 Ozolmuižā,	 no	 21.	 līdz	 30.	 jūlijam	norisinājās	 galda	 tenisa	 nometne 
Laimītes rakete 2014.	 Tajā	 piedalījās	
20	bērnu	un	jauniešu	no	dažādām	Rīgas	
izglītības	 iestādēm,	 taču	 rīkotajās	 ak-
tivitātēs	 iesaistīties	 varēja	 arī	 vietējie.	
Nometnes	vadītāja	un	trenere	Laura	Pa-
vāre	norādīja,	ka	gūta	ļoti	vērtīga	piere-
dze	un	šo	pasākumu	viņa	labprāt	turpi-
nātu	 rīkot	 ik	gadu.	Tāpat	viņa	pateicās	
par	viesmīlīgo	uzņemšanu	un	atsaucību	
BSAC	Zīles	 un	Ozolmuižas	pamatsko-
las	darbiniekiem.

 Alojas	Dienas	 centra	 bērni	 un	 jau-nieši	 jūlija	 vidū	 piedalījās	 Limba-
žu	 jauniešu	 centra	 organizētajā	 divu	
dienu	 seminārā.	 Tā	 mērķis	 bija	 bērnu	
un	 jauniešu	 kompetenču	 attīstība	 un	
komandas	 stiprināšana,	 kas	 sekmē	 ra-
došo	 iniciatīvu	 izpausmes	 un	 aktīvu	
iesaistīšanos.	 Apmācības	 abas	 dienas	
kūrēja	 Izdzīvošanas	 skolas	 vadītāja	
Rudīte	 Danovska.	 Pirmā	 diena	 sākās	
ar	 iepazīšanos,	 komandu	 izveidošanu	
un	karogu	gatavošanu.	Abas	dienas	ko-
mandas	 sacentās	neparastās	disciplīnās	
-	 vislielākās	 emocijas	 valdīja	 brillīšu	
futbolā	un	slapjajā	volejbolā.	Notika	arī	
talantu	šovs	un	ballīte.

 14.	 un	15.	 jūnijā	Čeboksaros	Krie-vijā	norisinājās	IX	Eiropas	čempio-
nāts	karatē,	kurā	startēja	330	dalībnieku	
no	 11	 valstīm,	 tostarp	 Latvijas.	 Mūsu	
izlasi	 pārstāvēja	 alojiete	 Liene	 Prika-
za,	kura	otrajā	kārtā,	piekāpjoties	Krie-
vijas	 sportistei,	 ieguva	 bronzas	 meda-
ļu.	Lienei	šīs	sacensības	sniedza	ļoti	lie-
lu	pieredzi,	jo	šobrīd	notiek	gatavošanās	
2015.	gada	pasaules	čempionātam,	kas	
notiks	Latvijā.	 Izlases	 treneris	Kaspars	
Riekstiņš	 sportistei	 novēlējis	 nezūdo-
šu	 motivāciju,	 lai	 varētu	 sasniegt	 aiz-
vien	 labākus	 rezultātus,	 jo	darba	vēl	 ir	 
daudz.

 Puikulē	 no	 30.	 jūnija	 līdz	 5.	 jūli-jam	 norisinājās	 NVO	 Naktsvijoles 
organizētais	 projekts	 -	 Alojas	 novada	
bērnu	 un	 jauniešu	 brīvā	 laika	 labora-
torija	 Puikulē.	 Dalībniekiem	 tika	 pie-
dāvātas	 daudz	 un	 dažādas	 interesantas	
nodarbības.	Katrai	dienai	nometnē	bija	
izvēlēta	cita	tematika	un	tai	attiecīgi	pa-
sākumi.	 Piemēram,	 meža	 dienā	 notika	
pārgājiens	 uz	 Purezeru,	 kad	 dalībnieki	
ņēma	purva	kūdras	paraugus	un	meklē-
ja	dažādus	purva	augus,	savukārt	dabas	
dienā	mācījās	siet	dažādus	mezglus	un	
nodarbojās	ar	kokapstrādi.	Projekta	au-
tore	Monta	Jirgensone	atzina,	ka	viss	iz-
devies,	kā	plānots.	Ar	pasākuma	norisi	
apmierināti	bijuši	ne	tikai	bērni,	bet	arī	
viņu	vecāki.

	 Meža	 likuma	 pārejas	 noteikumu	 
22.	 punkts	 noteicis,	 ka	 ar	 2015.	 gada	 
1.	janvāri	stāsies	spēkā	jauns	nosacījums	
attiecībā	 uz	 zemēm,	 kas	 faktiski	 atbilst	
meža	 definīcijai,	 bet	 Nekustamā	 īpašu-
ma	 valsts	 kadastra	 informācijas	 sistēmā	
nav	 reģistrētas	 kā	mežs.	 Tās	 ir	 ar	 mežu	
aizaugušas	 lauksaimniecības	 vai	 kāda	
cita	 zemes	 lietojuma	 veida	 zemes	 (izņe-
mot	mežu),	kurās	aug	vismaz	5	m	augsti	
koki	vismaz	0,5	ha	platībā,	un	biezība	ir	
virs	minimālā	šķērslaukuma.	Šādu	platību	

īpašniekiem	minētā	 likuma	 norma	 atļauj	
līdz	šī	gada	beigām	vēl	izdomāt,	vai	ļaut	
tajās	augt	mežam,	vai	saglabāt	pašreizējā	
statusā.	
	 Ja	 īpašnieks	nevēlas	 audzēt	mežu,	vi-
ņam	 līdz	 nākamā	 gada	 1.	 janvārim	 jāiz-
cērt	visi	koki	atbilstoši	likumu	prasībām,	
kas	attiecas	uz	koku	ciršanu	ārpus	meža,	
un	 šis	 process	 jāadministrē	 pašvaldībai.	
Savukārt,	 ja	 īpašnieks	 izvēlas	 konkrēta-
jā	 platībā	 audzēt	mežu,	 uz	 teritoriju	 pēc	
2015.	 gada	 1.	 janvāra	 stāsies	 spēkā	 visi	

normatīvie	akti,	kas	attiecas	uz	meža	ap-
saimniekošanu.	
	 Zemes	īpašnieki	aicināti	nekavēties	ar	
lēmuma	 pieņemšanu	 attiecībā	 uz	minēto	
platību	 turpmāko	 izmantošanu.	 Par	 šiem	
jautājumiem	ikviens	var	konsultēties	virs-
mežniecībā	vai	 tuvākajā	virsmežniecības	
birojā.	

Māris Zariņš,
Ziemeļvidzemes virsmežniecības 

inženieris mežsaimnieciskajos jautājumos

Kā jārīkojas zemes īpašniekiem, kuriem 
pieder nereģistrēts mežs

https://online.sigmanet.lv/horde/imp/compose.php?to=socdienests%40aloja.lv
http://admin.aloja.lv/blog/2014/08/11/nosl%C4%93gusies-galda-tenisa-nometne-laim%C4%ABtes-rakete-2014
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	 4.	 augustā	 Salacgrīvas	 novada	 domē	
tika	parakstīts	līgums	par	būvniecības	tie-
siskuma	funkciju	deleģēšanu,	kas	paredz	
Alojas	 novadā	 turpmāk	 saņemt	 Salac-
grīvas	būvvaldes	pakalpojumus.	Līgums	
balstās	 uz	 četru	 pašvaldību	 -	 Alojas,	
Mazsalacas,	 Salacgrīvas	 un	 Burtnieku	 -	 
šī	 gada	 sākumā	noslēgto	 līgumu	par	 sa-
darbību.	 Novadu	 priekšsēdētāji	 Valdis	
Bārda	 un	Dagnis	 Straubergs	 sprieda,	 ka	
šis,	visticamāk,	ir	tikai	pirmais	solis	ceļā	
uz	kopīgu	abu	 reģionu	attīstību	arī	 citās	
jomās.
	 Pēc	 līguma	parakstīšanas	V.	Bārda	 ar	
jaunajiem	 pienākumiem	 sveica	 Salac-
grīvas	būvvaldes	vadītāju	un	galveno	ar-
hitekti	 Inetu	Cīruli,	 vēlot	 labu	 iejušanos	
Alojas	 novadā	 un	 veiksmīgu	 sadarbību	
gan	ar	iedzīvotājiem	un	uzņēmējiem,	gan	
pašvaldību.	 Savukārt	 būvinspektoram	
Valdim	Andersonam,	kurš	līdz	šim	pildī-
ja	būvvaldes	funkcijas	Alojas	novadā,	pa-
teicības	vārdus	par	 ieguldīto	darbu	 teica	
domes	izpilddirektors	Mārtiņš	Kļaviņš.

	 Vēlāk	 Alojas	 novada	 domes	 vadība	
tikās	ar	iepriekšējās	un	jaunās	būvvaldes	
pārstāvjiem,	 lai	 detalizēti	 pārrunātu	 un	
vienotos	par	turpmāko	darba	kārtību.	Lai	
noskaidrotu	klientu	apjomu,	tika	nolemts,	
ka	sākotnēji	I.	Cīrules	pieņemšanas	laiks	
būs	piektdienās	no	plkst.	14	līdz	16	Lim-
bažu	 ielā	 8,	 Alojā.	 Pieņemšana	 būs	 ie-
spējama	arī	citur,	iepriekš	piesakoties	un	
vienojoties	par	laiku	un	vietu.
	 Ineta	 Cīrule	 -	 būvvaldes	 vadītāja,	 
t.	 29343086,	 ineta.cirule@salacgriva.lv, 
Artis	Ukass	-	būvinspektors,	t.	29457785,	
artis.ukass@salacgriva.lv.
	 Ja	iedzīvotāji	vēlas	iesniegt	dokumen-
tus	būvvaldei	ārpus	pieņemšanas	laika,	to	
var	izdarīt	Alojas	novada	domē,	Jūras	ielā	
13,	Alojā	vai	jebkurā	Alojas	novada	pār-
valdē.	Dokumenti	tiks	reģistrēti	vienotajā	
dokumentu	pārvaldes	sistēmā	un	nosūtīti	
būvvaldei.

Zanes Šlendakas
teksts un foto

Alojas novadā būvvaldes pakalpojumus 
nodrošinās Salacgrīvas novada būvvalde

	 6.	 jūlijā	 ar	 dievkalpojumu	 baznīcā	 un	
motokrosu	 Alojas pilsētas kauss	 noslē-
dzās	Alojas	pilsētas	svētki,	kas	šogad	vie-
tējos	un	pilsētas	viesus	priecēja	6	dienas.
	 Nākamā	 diena	 pēc	 svētku	 atklāšanas	
izvērtās	 sportiska	un	 izzinoša.	Pievakarē	
Alojas	Ausekļa	 vidusskolas	 vecajā	 spor-
ta	zālē	uz	meistarklasi	ielu	dejās	aicināja	 
E.	 Veizāna	 deju	 studija.	 Dejotgribētāju	
netrūka.	 Deju,	 ko	 bērni	 un	 jaunieši	 pro-
fesionāļu	 vadībā	 apguva	 pāris	 stundu	
laikā,	 ikviens	 varēja	 vērot	 vakarā	 tirgus	
laukumā.	Tur	sanākušos	priecēja	arī	vie-
tējo	puišu	darināto	dīvaino	velosipēdu	pa-
rāde.	 Taču	 gaidītākais	 notikums	 tovakar	
bija	 biedrības	Green Extreme Team	 šovs	
Greentrials Bike Tour 2014,	kurā	viesi	no	
Rīgas	un	citām	pilsētām	ar	velosipēdiem	
rādīja	 ekstrēmus	 trikus.	 Šovā	 iesaistī-
jās	 arī	 vietējie	 jaunieši.	Diena	 noslēdzās	
ar	 nakts	 orientēšanās	 sacensībām	 pilsē-
tā,	 uz	 ko	 pieteicās	 aptuveni	 100	 dalīb- 
nieku.	
	 Savukārt	 piektdienas	 vakarā	 tirgus	
laukumā	 pulcējās	 vairāki	 simti	 pilsē-
tas	 iestāžu,	 organizāciju,	 uzņēmumu	 un	
kolektīvu	 dalībnieku,	 lai	 dotos	 svētku	
gājienā	uz	pilsētas	parku	Jūras	 ielā.	Gā-
jienam	 īpaši	 svinīgu	 noskaņu	 piešķīra	
Dikļu	pagasta	pūtēju	orķestra	muzicēša-
na.	 Gājiena	 dalībnieki	 bija	 parūpējušies	
par	 īpašu	 sava	 kolektīva	 noformējumu.	
Svētku	koncerts	bija	Alojas	pilsētas	vēs-
tures	stāstu	caurvīts.Tajā	uzstājās	vietējie	

Nosvinēta Alojas 565. jubileja

Alojas un Salacgrīvas pašvaldību vadītāji Valdis Bārda (no kreisās) un Dagnis Straubergs 
paraksta līgumu par būvvaldes pakalpojumiem. Svarīgajā mirklī klāt arī abu novadu izpild-
direktori Kaspars Ķemers (aizmugurē no kreisās) un Mārtiņš Kļaviņš, līdzšinējais būvin-
spektors Valdis Andersons un būvvaldes vadītāja Ineta Cīrule

sainākā	 puķu	 dobe	 atrodas	 Lidlauka	 
ielā	3	(īpašniece	Ausma	Silmale),	bet	ori-
ģinālākais	 ziedu	 turētājs	 -	Andim	Štern-
feldam	Baznīcas	ielā	7.	Arī	viņi	katrs	ie-
guva	70	eiro.	Pateicības	saņēma	Sarmīte	
Plotniece,	Elga	Vītola,	Dace	Dūrena,	Lai-
la	Ulmane,	Aivars	Pūpols,	 Ivanda	Balo-
de,	Dace	Vītola.
	 Sestdien	tirgus	laukumā	bija	svētku	tir-
gus,	 kurā	 pircējus	 gaidīja	mājražotāji	 un	

amatnieki.	Bet	viens	no	
gaidītākajiem	 notiku-
miem	norisinājās	Alojas	
kultūras	 namā,	 kur	 at-
klāja	 pirmo	 reģionālas	
nozīmes	 trofeju	 izstādi,	
kā	 arī	 medību	 nozares	
90	 gadiem	 veltītu	 eks-
pozīciju.	Turpat	bija	ap-
lūkojamas	 fotogrāfijas	
un	 bērnu	 zīmējumi	 par	
dabu.	Tie,	 kas	 interesē-
jās	 par	 vēsturi,	 kopā	 ar	
muzeja	 vadītāju	 Līgu	
Modernieci	 varēja	 do-
ties	 pastaigā	 pa	 Alojas	
vēsturisko	centru.	
	 Sportisko	 aktivitāšu	
cienītāji	 pēcpusdienā	
iesaistījās	 aktivitātēs	
skolas	 sporta	 laukumā.	
Pludmales	 volejbolā	
sacentās	 8	 komandas.	
Noslēgumā	1.	vieta	tika	
komandai	 Zvērs	 (San-
dis	 Veide,	 Jānis	 Zvērs,	
Rolands	Lācis),	2.	vietu	

izcīnīja	 Baro nost	 (Kristaps	 Kalnmačs,	
Ingmārs	Kārkliņš,	Jēkabs	Ģērmanis),	bet	
trešie	palika	Mikrofoni	(Krišjānis	Seinass,	
Mairis	Bērziņš,	Arno	Ēķups).	Norisinājās	
arī	sacensības	basketbolā.	1.	vietu	izcīnīja	
komanda	Nav sagatavots	(Aloja)	-	Mārcis	
Vītols,	Ainārs	Kundrāts,	Ulfs	Mētriņš,	Al-
vis	Jēkabsons,	2.	vieta	-	Baro nost	 (Alo	- 
ja)	-	Jēkabs	Ģērmanis,	Ingmārs	Kārkliņš,	
Artūrs	Vītols,	bet	3.	vieta	-	Everton	(Stai-
cele)	 -	 Linards	 Ustrisovs,	Artūrs	 Eglītis	
un	Reinis	Prokopovičs.	
	 Laukumā	pie	baznīcas	vakarā	 skanēja	
dažādu	starptautisku	grupu	koncerts.	Uz-
stājās	 viesi	 no	 Nīderlandes,	 ASV,	 Igau-
nijas,	 Lietuvas,	 Beļģijas,	 kā	 arī	 pašmāju	
mākslinieki	Valdis	Indrišonoks,	Maija	Es-
tere	Rozenštoka	un	citi.	Dienas	pasākumi	
noslēdzās	ar	grupas	Credo	spēlēto	zaļum-
balli	laukumā	pie	baznīcas.	
	 Paldies	par	atsaucību	un	dalību	svētku	
gājienā	Alojas	Ausekļa	vidusskolas	kolek-
tīvam,	PII Auseklītis kolektīvam,	SIA Alo-
jas komunālais dienests kolektīvam,	bied-
rībai Alojas seniori, SIA Madara 93 vei-
kalu Madara un top! kolektīviem,	VUGD	
Alojas	posteņa	kolektīvam,	M.	Oinaskova	
dārzniecības	 kolektīvam,	 Alojas	 novada	
domes	centrālajai	administrācijai.
	 Motokrosu Alojas pilsētas kauss atbal-
stīja	Alojas	novada	dome,	SIA MIKS D,	 
SIA MARKO K, SIA Aloja-Starkel-
sen,	 SIA MIERIŅŠ,	 Emīlija	 Pēce,	 Jānis	
Možvillo.

Liānas Lilenblates-Sipko
teksts un foto

pašdarbības	 kolektīvi,	 tāpat	 koncertpro-
grammu	papildināja	viesi	no	Rīgas	-	deju	
kolektīvs	 Ziemeļblāzma.	 Apbalvoja	 arī	
konkursa	 Ziedošā Aloja 2014	 laureātus.	
Nominācijā	 Ziedošākais nams	 70	 eiro	
balvu	 saņēma	 Antra	 Miķelsone	 no	 Jū-
ras	 ielas	 17	 un	 Ivita	Dalka	 no	 Jūras	 ie	- 
las	19.	Ziedošākais	balkons	atrodas	Brī-
vības	 ielā	 6,	 kur	 saimnieko	Antra	Unte.	
Arī	viņai	balvā	tika	70	eiro.	Savukārt	krā-

Svētku 
atklāšanas 

vakarā Alojas 
sportiskākie 

iedzīvotāji 
gatavojas 

skrējienam 
pa pilsētu. 
Startu dod 

Alojas 
novada 
domes 

priekšsē dē
tājs Valdis 
Bārda (no 

kreisās)

Svinīgais gājiens no tirgus laukuma veda uz pilsētas parku, kur jubilejas koncertā skatītājus priecēja vietējo 
dejotāju un dziedātāju priekšnesumi

http://admin.aloja.lv/blog/2014/08/04/alojas-novad%C4%81-b%C5%ABvvaldes-pakalpojumus-nodro%C5%A1in%C4%81s-salacgr%C4%ABvas-b%C5%ABvvalde
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	 Jūlija	 sākumā	 Puikulē	 pie	 Sabiedris-
kā	 centra	 un	 parkā	 norisinājās	 Jauniešu	
diena.	Pasākums	tika	rīkots	pirmoreiz,	un	
tajā	bija	aicināts	piedalīties	ikviens,	kurš	
ir	 vai	 jūtas	 jauns,	 jo	 dienas	 programma	
bija	saistoša	visiem.
	 Rīts	sākās	ar	svinīgu	svētku	atklāšanu	
un	dalībnieku	gājienu,	kurā	pulcējās	gan	
komandas,	 gan	 individuālie	 dalībnieki.	
Svētku	 uzrunu	 teica	 pārvaldes	 vadītājs	
Arvīds	Bērziņš	un	novēlēja	visiem	skaisti	
pavadīt	 dienu.	 Laikapstākļi	 lutināja,	 un	
pēc	 gājiena	 visi	 uzsāka	 sportiskās	 akti-
vitātes.	Pasākumam	tika	pieteiktas	4	ko-
mandas,	kuras	sacentās	volejbolā,	futbolā,	
orientēšanās	iemaņās	un	citās	disciplīnās,	
savukārt	 individuāli	 un	 pāros	 dalībnieki	
sevi	varēja	pārbaudīt	makšķerēšanā,	šaut-
riņu	mešanā,	purva	takas	izstaigāšanā,	kā	
arī	veļas žaušanā,	aklās ķerras	vadīšanā	
un	daudzās	citās	atrakcijās.
	 Jauniešu	 dienas	 idejas	 autors	 un	 gal-
venais	 organizators	 bija	 sešpadsmitga-
dīgais	 aktīvists	 Rūdolfs	 Pelēkais.	 Viņš	

mācās	Limbažu	3.	vidusskolā,	dejo	TDA	
Sakta,	spēlē	 teātri	un	aktīvi	darbojas	arī	
Limbažu	Jauniešu	domē,	bet	brīvo	laiku	
pavada	laukos	pie	vecvecākiem.	Pasāku-
mu	organizēšana	viņam	nav	sveša.	Dažā-
da	veida	aktivitātes	puisis	sācis	organizēt	
ģimenes	un	radu	lokā,	pēc	tam	iesaistījies	
Limbažu	 Bērnu	 un	 jauniešu	 centra	 dar-
bībā	 un	 nu	 uzņēmās	 iniciatīvu	 Puikules	
jauniešu	dienas	organizēšanā,	kas	viņam	
izdevās	godam.
	 Bija	 padomāts	 arī	 par	 tiem,	 kam	 sir-
dij	 tuvākas	 ir	 radošas	 nodarbes	 nevis	
sports,	jo	pie	Puikules	Sabiedriskā	centra	
darbojās	radošās	darbnīcas,	kurās	varēja	
izveidot	savu	sapņu	ķērāju	un	raudzīties	
Dabas kino,	bet	parkā	bija	iespējams	ap-
lūkot	 Ievas	 Podgainijas	 mākslas	 darbu	
izstādi.
	 Viena	no	aktivitātēm	bija	ziņu	lasīša-
na	un	TV	ierakstu	veidošana.	To	noorga-
nizēt	 palīdzēja	 Rūdolfa	 brālis	 Kristaps,	
kurš	šīs	lietas	apgūst	profesionālā	līmenī	
augstskolā	Rīgā.	Dienas	laikā	ierakstītos	

sižetus,	 kas	 radīja	 lielu	 jautrību,	 varēja	
noskatīties	visi	 interesenti.	Pēc	 šīm	aiz-
vadītajām	aktivitātēm	klātesošie	atjauno-
ja	 spēkus	 Puikules	 parkā,	 iestiprinoties	
ar	 garšīgu	 un	 veldzējošu	 turpat	 skolas	
virtuvē	 gatavotu	 auksto	 zupu,	 ko	 laipni	
servēja	virtuves	saimniece	Guna	Broma.	
	 Vakarpusē	 pie	 Sabiedriskā	 centra	
sekoja	 pasakains	 brīvdabas	 koncertuz-
vedums	Nu tad uz to siena pļavu!,	kurā	
piedalījās	Limbažu	un	Puikules	pašdarb-
nieku	 kolektīvi.	 TDA	 Sakta	 priecēja	 ar	
dejām,	 savukārt	 Puikules	 dramatiskais	
kolektīvs	izspēlēja	ainiņas	no	visiem	tik	
ļoti	iemīļotās	latviešu	mākslas	filmas	Li-
muzīns Jāņu nakts krāsā.	Tam	visam	pa	
vidu	ar	dziesmām	priecēja	Estere	un	Jana	
no	 ansambļa	 Pogas	 un	 burvīgās	 balss	
īpašniece	 puikuliete	 Laura	 Margeviča.	
Pēc	koncerta	notika	uzvarētāju	apbalvo-
šana,	 bet	 vēlāk	 sekoja	 nakts	 diskotēka	
Puikules	parkā.	
	 Jauniešu	 dienas	 pasākumus	 un	 kon-
certu	 apmeklēja	 gan	 liels	 skaits	 vietējo	

iedzīvotāju,	gan	ciemiņu	-	par	spīti	tam,	
ka	blakus	pilsētās	Alojā	un	Valmierā	no-
risinājās	 pilsētas	 svētki.	 Tas	 priecē	 un	
parāda,	ka	mūsos	kā	mazā	lauku	ciematā	
ir	spēks,	ko	veido	tieši	bērni	un	jaunieši.	
Lielākais	 paldies	 pasākuma	 organizato-
ram	 R.	 Pelēkajam	 un	 viņa	 atsaucīgajai	
un	 čaklajai	 komandai,	 kura	 iesaistījās	
brīvprātīgi	 un	 ar	 lielu	 degsmi.	 Paldies	
pasākuma	 sponsoriem:	 SIA	 Matadors,	
SIA	Lielezers,	SIA	Limbažu Tīne,	veika-
lam	Mājai un dārzam	Limbažos	un	SIA	
Mieriņš	 Alojā.	 Paldies	 Brīvzemnieku	
pagasta	 pārvaldei	 un	 personīgi	 pārvald-
niekam	Arvīdam	 Bērziņam	 par	 atbalstu	
un	atsaucību!	Paldies	Maijai	Martinovai	
par	idejas	atbalstīšanu	un	paldies	jaunie-
šu	interešu	klubam	E.M.-K.A.	par	aktīvu	
dalību	pasākuma	organizēšanā.
	 Pirmais	 Jauniešu	 dienas	 pasākums	
Puikulē	aizvadīts,	gūstot	pozitīvas	emo-
cijas.	 Jācer,	 ka	 šī	 diena	 izveidosies	 par	
skaistu	tradīciju.	

Vita Ratniece

Jauniešu diena Puikulē gūst lielu atsaucību

 Kad	Staicelē	 jūlijā	vietē-
jie	 un	 viesi	 atzīmēja	 svētā	
putna	 Pivälind	 svētkus,	 ie-
braucot	pilsētā,	visus	sveici-
nāja	uzkalniņā	vienmēr	zie-
došais	 ģerbonis	 un	 zālienus	
rotāja	skaistas	ziedu	kompo-
zīcijas.
	 Dienu	 staicelieši	 sāka	 ar	
izkustēšanos	 sporta	 lauku-
mā.	Vēlāk	estrādes	teritorijā	
notika	 izjādes	 ar	 zirgu,	 bet	
jaunākie	 svinētāji	 vairāku	
stundu	garumā	varēja	izklai-
dēties	dažādās	atrakcijās	un	
izmēģinot	sejas	apgleznoša-
nu.	 Paralēli	 tirgus	 laukumā	
vietējās	 sievas	 pārdeva	 da-
žādus	pašu	darinātus	gardu-
mus.
	 Pēcpusdienā	 ar	 skaļiem	
signāliem	 Staiceles	 cen-
trā	 ieripoja	 daudzu	 gaidītā	
ugunsdzēsēju	mašīna.	 Neil-
gi	pēc	tam	uz	ielām	saradās	
krietni	 vairāk	 cilvēku.	 Drīz	
vien	sanākušie	sagaidīja	so-
lītās	jautrās	izdarības.	Saņē-
muši	 norādījumus	 no	Ainažu	 brīvprātīgo	
ugunsdzēsēju	 biedrības	 pārstāvjiem,	 stai-
celieši	sāka	sacensību	komandās.	Pārbau-
dīt	 precizitāti	 un	 spēku	 vēlējās	 gan	 lieli,	
gan	 mazi.	 Galvenais	 uzdevums	 bija	 ap-
dzēst	mākslīgo	uguni,	taču	karstā	un	sau-

Aizvadīti ikgadējie
«Pivälind» svētki Staicelē

Pēc braša rokasspiediena trīsgadīgais staicelietis Janeks Jānis Staģis ar māmiņu Laini Zeiboti no stārķu 
profesora (Māris Pūris) saņem goda apliecību par uzņemšanu pilsētnieku kārtā

lainā	 laika	 dēļ	 pilsētnieki	 drīz	 vien	 sāka	
ar	vēsajām	ūdens	šaltīm	atveldzēt	arī	cits	
citu.
	 Pēcāk	 pilsētas	 svētku	 apmeklētāji	 pa-
mazām	 pulcējās	 estrādē,	 lai	 tradicionāli	
sirsnīgā	 atmosfērā	 nosvinētu	 trīsgadīgo	

staiceliešu	 uzņemšanu	 pilsētnieku	 kārtā.	
Gaviļniekus	 sagaidīja	 pasākuma	 vadītā-
ja	 Indra	 Jaunzeme,	 Ilga	 Šmite	 un	 stārķu	
profesors,	 kura	 lomā	 iejutās	Māris	Pūris.	
Goda	 apliecības,	 dāvaniņas	 un	 mīkstus	
rotaļu	 stārķēnus	 šoreiz	 saņēma	 8	 bērni.	
Jaunos	pilsētniekus,	viņu	vecākus	un	ska-
tītājus	 koncertā	 priecēja	Alojas	 koklētāju	
ansamblis,	vietējie	dziedošie	cāļi	un	bērnu	
deju	grupa	Nezāles	no	Matīšiem.	Pasāku-
mu	 kuplināja	 arī	 Staiceles	 fotobiedrības	
Laiks	sagatavotā	fotoizstāde	Mana ģimene 
un daba,	kas	tapusi	tāda	paša	nosaukuma	
projektā.	 Izstāde	vēsta	par	Alojas	novada	
ģimeņu	 tradīcijām,	 sakopjot	 novadu	 un	
Latviju,	 kā	 arī	 simbolizē	 ģimenisko	 tra-
dīciju	 stiprināšanu,	 piedaloties	 kopīgos	
pasākumos.	 Diemžēl	 svinīgo	 notikumu,	
patīkamajiem	 laikapstākļiem	 strauji	 mai-
noties,	 puslaikā	 pārtrauca	 stiprs	 negaiss.	
Taču	par	 spīti	 tam	bērni	 ar	 saviem	vecā-
kiem	 turpināja	 svinības	 vietējā	 kafejnīcā	
Milvus,	 kur	 nobaudīja	 gardus	 saldējuma	
kokteiļus.
	 Vakarpusē	 lietus	 pierima,	 tāpēc	 gan	
Viļķenes	amatierteātra	izrāde	Trīnes grēki,	
gan	svētku	noslēgums	 -	zaļumballe,	kurā	
spēlēja	Valmiermuižas muzikanti,	-	pagāja	
bez	starpgadījumiem.

Zane Šlendaka
Eināra Bērziņa un autores fotoMazie staicelieši iejūtas ugunsdzēsēju lomā, komandu stafetēs dzēšot mākslīgo uguni

Atbalstīts lauku 
sieviešu kluba 
«Naktsvijoles» 

projekta 
pieteikums

	 Biedrība	Lauku sieviešu klubs «Nakts-
vijoles»	 jūlija	sākumā	iesniedza	projekta	
pieteikumu	Informatīvo stendu izgatavo-
šana par Puikules - Tēvgāršas purva da-
bas vērtībām	Latvijas	Vides	aizsardzības	
fonda	 izsludinātajā	 projektu	 vadlīnijas	
Atbildīgs dzīvesveids	 aktivitātē	 Vietējo 
dabas vērtību apzināšanas pasākumi. 
15.	augustā	tika	saņemta	atbilde	par	pie-
teikuma	 atbalstīšanu.	 Izturēta	 sīva	 kon-
kurence	-	no	šajā	aktivitātē	iesniegtajiem	
20	projekta	pieteikumiem	apstiprināti	12.	
Projektu	līdzfinansē	Latvijas Valsts meži,	
atbalsta	vēstuli	iesniedza	arī	Alojas	nova-
da	dome.
	 Puikules	 purvs	 ir	 bieži	 apmeklēts,	 un	
tūristi	 nereti	 vēlas	 uzzināt	 vairāk	par	 to.	
Vietējiem	tiek	taujāts	arī	pēc	gida.	Trūkst	
ne	 tikai	 informācijas	par	dabas	vērtībām	
purvā,	 bet	 arī	 norādes	 līdz	 takai,	 tāpēc	
projekta	mērķis	ir	apzināt	Puikules	-	Tēv-
gāršas	 purva	 dabas	 vērtības	 un	 informēt	
par	tām	sabiedrību.	Projektu	plānots	īste-
not	Brīvzemnieku	pagasta	Puikules	purvā	
un	Purezerā,	Latvijas Valsts mežu	izveido-
tās	dabas	takas	apkārtnē.	Šobrīd	takas	sā-
kumā	uzstādīts	 informācijas	stends,	kurā	
ir	ziņas	par	dabas	takas	izveidi	un	purvā	
esošajām	 augu	 sugām,	 kā	 arī	 ziņas	 par	
purvu	 ezeru	 veidošanos,	 taču	 citu	mate-
riālu	par	pašu	Puikules	purvu	un	Purezeru	
nav.	 Trūkst	 informatīvo	 plākšņu	 pie	 au-
giem,	nav	informācijas	par	purvā	mītoša-
jiem	putniem,	kukaiņiem	un	dzīvniekiem.
	 Par	 projekta	 līdzekļiem	paredzēts	 ap-
zināt	 purvā	 esošās	 dabas	 vērtības,	 izga-
tavot	un	uzstādīt	 informatīvi	 izglītojošus	
stendus,	 izveidot	bukletus,	kā	arī	 sarīkot	
atklāšanas	pasākumu.	
	 Aicinām	 iedzīvotājus	 sniegt	 infor-
māciju	 par	 vēsturiskiem	 notikumiem	 un	
faktiem	 saistībā	 ar	 Puikules	 -	Tēvgāršas	
purvu	 un	 Puikuli.	 Gaidām	 arī	 teikas	 un	
nostāstus	par	šo	vietu.
	 Informāciju	 var	 iesniegt	 pa	 e-pas-
tu lsknaktsvijoles@inbox.lv	 vai	 pa	 t.	
28398769	vai	26425717	(Ziedīte).
	 Projekta	īstenošanas	laiks	ir	no	1.	sep-
tembra	līdz	10.	decembrim.	Informācijas	
apkopošanai	atvēlēti	tikai	2	mēneši		-	sep-
tembris	un	oktobris.

Ziedīte Jirgensone,
biedrības LSK «Naktsvijoles»

valdes priekšsēdētāja

http://www.aloja.lv/blog/2014/07/23/nosvin%C4%93ti-st%C4%81r%C4%B7%C4%AB%C5%A1u-sv%C4%93tki-staicel%C4%93
http://www.aloja.lv/blog/2014/07/23/nosvin%C4%93ti-st%C4%81r%C4%B7%C4%AB%C5%A1u-sv%C4%93tki-staicel%C4%93
mailto:lsknaktsvijoles@inbox.lv
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	 12.	augustā	visā	Latvijā,	tostarp	Alojas	
Dienas	 centrā,	 plaši	 tika	 atzīmēta	 Starp-
tautiskā	jaunatnes	diena.	Šo	dienu	pasaulē	
iezīmē	 kopš	 1999.	 gada	 ar	 mērķi	 izkopt	
jauniešu	 radošo	darbību,	 veidojot	 jaunat-
nes	dažādības	attīstībai	un	kultūras	sekmē-
šanai	labvēlīgu	vidi,	kā	arī	veicinot	jaunie-
šu,	 viņu	 iniciatīvu	 grupu	 un	 organizāciju	
projektu	īstenošanu	kultūras	jomā.
	 Dienas	 centra	 vadītāja	 Jaunatnes	 die-
nā	 piedalījās	 Saeimas	 un	 Izglītības	 un	
zinātnes	 ministrijas	 rīkotajā	 konferencē	
Jaunietis Latvijā 2015 - 2020,	 savukārt	 
13.	 au	gustā	Alojas	 Dienas	 centrā	 notika	
pasākums	Summerparty 2014,	kurā	sacen-
tās	 dažādu	 subkultūru	 komandas.	 Pirms	
konkursa	 notika	 izloze,	 kurā	 tika	 no-
skaidrots,	 kādu	 subkultūru	 pārstāvēs	 kat-
ra	komanda.	Par	labākās	komandas	titulu	
sacentās	 piecas	 komandas:	 panki,	 hipiji,	
hip hop, vintage	un	emo.	Uzvarētājus	bija	
grūti	noteikt,	jo	visi	dalībnieki	bija	ļoti	rū-
pīgi	 gatavojušies.	 Komandām	 vajadzēja	
sagatavot	vairākus	mājasdarbus	-	īsu	pre-
zentāciju	 par	 savu	 subkultūru,	 saģērbties	
un	 izveidot	 subkultūras	 tēlu,	 karogu	 un	
saukli,	arī	uzdevumu	pārējām	komandām,	
tāpat	priekšnesumu	talantu	šovā.	Uzvarē-
tāji	tika	apbalvoti	jaunajā	parkā	pretī	Die-
nas	 centram.	 Noslēgumā	 -	 ugunskurs	 un	
desiņu	cepšana,	kā	arī	diskotēka.
	 Pasākums	 izdevās,	 jo	 to	 ierosināja	 un	
organizēja	paši	bērni	-	prieks,	ka	Alojā	ir	
tik	atsaucīgi	un	radoši	cilvēki!	Pasākums	
vēl	 nebija	 beidzies,	 kad	 tika	 apspriestas	
jaunas	idejas	turpmākajām	aktivitātēm.	

Gunas Krūmiņas
teksts un foto

Starptautiskā jaunatnes diena 
atzīmēta arī Alojas dienas centrā

Alojas Dienas centra bērni un jaunieši, pat pārstāvot dažādus stilus, Jaunatnes dienu 
atzīmē draudzīgā un vienotā atmosfērā

Konkursa rezultāti:
Labākā subkultūras komanda un prezentācija: 

Emo - Rūta Kaļva, Kristīne Oinaskova, Krists Balodis;
Labākais subkultūras sauklis: Hip-hop - Edvards Kaļva, Andreass Meļņičenko, Edgars Irbe;
Labākais subkultūras karogs: Hipiji - Estere Kārklele;
Labākais subkultūras priekšnesums talantu šovā: Vintage - Eva Bitmane un Ance Balode;
Labākie uzdevumu izpildītāji: Panki - Undīne Balode un Digna Bitmane.

	 16.	 augusts	 bija	 diena,	 kad	Ozolmui-
žā	norisinājās	pēdējais	no	Alojas	novada	
pludmales	 volejbola	 čempionāta	 pos-
miem	pirms	lielā	fināla.	Šī	bija	arī	pēdējā	
iespēja,	 lai	 tam	 kvalificētos.	 Kaut	 laika	
prognozes	solījās	būt	ne	tās	labākās,	ap-
stākļi	 visas	 dienas	 garumā	 bija	 vairāk	
nekā	 iepriecinoši,	 līdz	 ar	 to	 volejbola	
smiltīs	varēja	notikt	karstas	cīņas.
	 Prieks,	 ka	 ar	 katru	 posmu	 dāmu	 ko-
mandu	skaits	tikai	pieaug	-	šajā	reizē	par	
uzvaru	3.	posmā	cīnījās	pat	7	pāri.	Ierindā	
bija	gan	pirmā	posma	uzvarētājas	Evijas,	
gan	otrā	turnīra	uzvarētāju	komanda	LG. 
Tas	solīja	spraigas	cīņas	arī	šoreiz.	Dāmu	
komandas	 tika	 sadalītas	divās	 apakšgru-
pās,	 grupu	 divas	 labākās	 komandas	mē-
rojās	 spēkiem	 ar	 otras	 grupas	 divām	 la-
bākajām	 komandām.	 Šoreiz	 izloze	 abas	
līdervienības	 bija	 savedusi	 vienā	 grupā.	
No	 otras	 grupas	 tām	 pievienojās	 turnīra	
debitantes	 -	 komandas	 Mēs	 un	 Pūpēži. 
Pusfinālos	 pārsteigumi	 nenotika,	 līdz	 ar	
to	fināls	noritēja	starp	komandām	LG	un	
Evijas. 
	 Kaut	 spēles	 sākumā	 nelielu	 pārsva-
ru	 ieguva	 siguldietes,	 spēles	 otrajā	 daļā	
Evijas	ar	neērtām	servēm	spēja	rezultātu	
izlīdzināt.	Tomēr	pašās	spēles	beigās	LG 
(Gunta	Blūmiņa,	Laura	 Iraida)	meitenes	
spēja	saņemties,	precīzi	uzņēma	serves	un	
sagaidīja	pretinieču	kļūdas	un	ar	rezultātu	
21:19	svinēja	uzvaru.	2.	vietā	viņas	atstā-
ja	Evijas	 (Evija	Dārziņa,	Evija	Leoska).	
Spraigā	cīņā	par	3.	vietu	komanda	Pūpē-
ži	(Elīna	Auzāne,	Liene	Libere)	atriebās 
komandai	Mēs	par	zaudējumu	grupu	tur-
nīrā	un	beigās,	uzvarot	ar	rezultātu	21:18,	
izcīnīja	3.	vietu,	kā	arī	nodrošināja	dalību	
lielajā	 finālā.	 No	 dāmu	 komandām	 tam	

kvalificējās	 regulārā	 turnīra	 uzvarētājas	
LG,	kā	arī	Evijas, Pūpēži	un	Es un Tu.
	 Kungu	konkurencē	par	pēdējo	iespēju	
kvalificēties	 lielajam	 finālam,	 sacentās	
20	 pāru,	 kas	 tika	 sadalīti	 četrās	 grupās	
(katras	grupas	2	labākās	vienības	iekļūst	
ceturtdaļfinālā).	Vēlme	tikt	uz	noslēguma	
turnīru	komandām	bija	tik	liela,	ka	ceturt-
daļfinālam	kvalificējās	5	turnīra	debitan-
ti,	 3	 no	 tiem	 arī	 iekļuva	 pusfinālā.	 Tajā	
likumsakarīgi	 iekļuva	 visu	 četru	 grupu	
uzvarētāji,	bet	cīņa	par	vietu	finālā	nemaz	
neizvērtās	 tik	 sīva	 -	komandas	Zeķes	un	
Līvu alus,	 abas	 esot	 debitantes,	 diezgan	
pārliecinoši	 pieveica	 savus	 pretiniekus	
Līvānciems	 un	Persiki	 (arī	 debitanti)	 un	
iekļuva	3.	posma	finālā.	Cīņā	par	3.	vie-
tu,	varētu	teikt,	Persiki	savus	pretiniekus	
paņēma	uz	svaigumu,	 jo	abas	komandas	
bija	manāmi	 sagurušas	 pēc	 pusfināliem,	
bet	cīņā	par	3.	vietu	Druvis	Priede-Prie-
dēns	 un	 Roberts	 Razminovičs	 nolauza 
Līvānciemu	 un	 pelnīti	 izcīnīja	 3.	 vietu	
Ozolmuižas	posmā.	
	 Finālā	intriga	un	sīva	spēkošanās	bija	
tikai	spēles	sākumā.	Tad	vairāku	punktu	
pārsvaru	ieguva	Zeķes	un	spēja	to	noturēt	
līdz	mača	beigām,	uzvarot	ar	21:17.	Līdz	
ar	to	par	Ozolmuižas	posma	uzvarētājiem	
kļuva	 komanda	 Zeķes	 (Ričards	 Bušs,	
Mārcis	Auziņš),	2.	vietā	palika	Līvu alus 
(Jānis	 Zvērs,	 Toms	 Jermacāns).	 Kungu	
konkurencē	 finālposmam	 kvalificējās	
komandas	AK, Kurmja brothers, Krievu 
riekstiņi, Līvānciems, Zeķes, Ungurpils 
II, VSŠ	un	Līvu alus. 

Artūrs Vītols,
Alojas novada sporta metodiķis, 

pasākuma organizators

Aizvadīts Alojas novada 
atklātā pludmales 

volejbola čempionāta 
3. posms

No kreisās: Evija Dārziņa, Evija Leoska (Evijas), Laura Iraida, Gunta Blūmiņa (LG), Liene 
Libere, Elīna Auzāne (Pūpēži)

No kreisās: Roberts Razminovičs, Druvis PriedePriedēns (Persiki), Ričards Bušs, Mārcis 
Auzāns (Zeķes), Jānis Zvērs, Toms Jermacāns (Līvu alus)

Staiceles 
vidusskolā 
septembrī 

 Pasaku	vācējam	
	 Ansim	Lerham-Puškaitim	-	
	 155.	jubileja	(2.	IX),	
 Drošības	instruktāžas	skolēniem	
	 (4.	IX),	
 Jauno	ķīmiķu	diena	(5.	IX),	
 Dzejas	diena	(10.	IX	plkst.	11.30),	
 Starpnovadu	futbols	Staicelē	
	 (23.	IX),	
 Mācību	ekskursija	uz	Rēzekni	
	 (24.	IX),	
 Olimpiskā	diena	(26.IX).

16.	septembrī	plkst.	19	
Alojas	kultūras	nama

mazajā	zālē
jauno	darba	sezonu	sāks
jauktais koris 

«Ale». 
Aicinām	jaunus	dziedātājus	

visās	balss	grupās!

Alojas novada dome
otrajā izsolē ar augšupejošu soli

pārdod nekustamo
īpašumu Pagasta nams 

Braslavas pagastā.

Sīkāka informācija - www.aloja.lv
sadaļā Konkursi un izsoles vai 

pa tālruni 64031006.
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	 Aprīļa	 sākumā	 Alojas	 novada	 dome	
izteica	priekšlikumus	AS	CATA	par	satik-
smes	uzlabošanu	 trijos	maršrutos	novada	
teritorijā.	 Iesniegums	 tika	nodots	 izvērtē-
šanai	 VSIA	 Autotransporta direkcija	 un	
nu	sagaidīta	atbilde.
	 Viens	 no	 domes	 priekšlikumiem	 bija	
noteikt	 autobusu	 papildu	 kursēšanas	 die-
nu	(svētdienu)	reģionālā	vietējās	nozīmes	
maršrutā	Limbaži	-	Aloja	reisos	no	Limba-
žu	AO	plkst.	7.10	un	no	Alojas	plkst.	8.00.	
Šis	 jautājums	 tika	 iesniegts	 izskatīšanai	
Sabiedriskā	transporta	padomes	sēdē,	kur	
sprieda,	 ka	 papildu	 izpildes	 dienu	 ievie-
šana	 šajos	 reisos	 palielinātu	 pārvadātāja	
izmaksas,	 turklāt	 iespējamo	 pasažieru	
skaits,	 visticamāk,	 būtu	neliels	 un	 šobrīd	
svētdienās	 sabiedriskais	 transports	 mar-
šrutā	Limbaži	-	Aloja	-	Limbaži	jau	ir	no-
drošināts.	Šo	iemeslu	dēļ	padome	iesnieg-

to	priekšlikumu	nolēma	neatbalstīt.
	 Dome	 ierosināja	 arī	 reģionālā	 starp-
pilsētu	 nozīmes	 maršruta	 Rīga	 -	 Limba-
ži	 -	Ainaži	 reisu	plkst.	5.35	no	Ainažiem	
pārkārtot	 30	minūtes	 agrāk,	 pamatojoties	
uz	 nepieciešamību	 nodrošināt	 novada	 ie-
dzīvotājiem	iespēju	ar	šo	reisu	nokļūt	Rīgā	
uz	kursiem,	semināriem	u.c.,	kas	pārsvarā	
sākas	 plkst.	 10,	 taču	 šajā	 laikā	 autobuss	
tikai	 pienāk	 Rīgas	 SAO.	 Direkcija	 savu	
atteikumu	grozījumiem	maršrutā	pamato-
ja,	balstoties	uz	faktu,	ka	minētais	reiss	ir	
piemērots,	 lai	 novada	 iedzīvotāji	 nokļūtu	
savās	darbavietās	Limbažos.	Šim	nolūkam	
konkrēto	 reisu	katru	dienu	 izmanto	vidē-
ji	 22	 cilvēki,	 savukārt	 uz	 semināriem	 un	
kursiem	 Rīgā	 nepieciešams	 nokļūt	 vien	
dažiem	cilvēkiem	dažas	reizes	mēnesī.	
	 Tāpat	tika	ierosināts	izveidot	maršrutu	
Limbaži	 -	 Ozolmuiža	 -	 Aloja	 ar	 diviem	

reisiem	vienu	 reizi	nedēļā	ar	mazas	 ietil-
pības	 autobusu.	Līdz	 šim	no	Ozolmuižas	
kursē	tikai	maršruta	Limbaži	-	Ozolmuiža	
autobuss	ar	diviem	reisiem	no	pirmdienas	
līdz	piektdienai	katrā	virzienā,	bet	nav	sa-
saistes	 ar	 novada	 centru	Aloju.	Direkcija	
lēma,	ka	šobrīd	Ozolmuižas	iedzīvotājiem	
jau	 ir	 nodrošināta	 iespēja	 nokļūt	 lielāka-
jos	 centros	 -	 Limbažos	 un	Valmierā,	 kur	
iespējams	apmierināt	galvenās	vajadzības,	
tāpēc	nav	prognozējams	pietiekams	pasa-
žieru	skaits	uz	Aloju,	turklāt	pirms	vairā-
kiem	gadiem	tiešais	maršruts	no	Ozolmui-
žas	uz	Aloju	slēgts	pasažieru	trūkuma	dēļ.	
Tāpat	jauna	maršruta	izveidei	būtu	nepie-
ciešami	 papildu	 līdzekļi.	Minēto	 iemeslu	
dēļ	arī	šis	priekšlikums	netika	akceptēts.	

Sagatavoja
Zane Šlendaka

Noraidīti priekšlikumi par izmaiņām 
sabiedriskā transporta pakalpojumos

Alojas novadā

Aktuāla 
informācija 

Alojas Ausekļa 
vidusskolas 

skolēniem un 
vecākiem

	 Klāt	 1.	 septembris	 -	 Zinību	 diena.		
Šajā	 (2014./2015.)	 mācību	 gadā	Alojas	
Ausekļa	 vidusskolā	 būs	 patīkamas	 pār-
maiņas	 -	 skolēniem	 uz	 skolu	 jādodas	
formas	tērpā.	Ideja	par	skolas	formu	kā	
piederības	zīmi	tika	izlolota	ilgākā	laikā,	
un	tās	iniciatori	ir	biedrība	Atbalsts Alo-
jas Ausekļa vidusskolai.
	 Jaunais	mācību	 gads	 būs	 pārejas	 pe-
riods,	 kura	 laikā	 esošajam	 projektam	
droši	vien	radīsies	papildinājumi	un	uz-
labojumi,	tomēr	no	1.	septembra	audzēk-
ņiem	jāievēro	dažas	lietas.
	 Ikdienas	formas	tērpu	veido:
	 pelēka	veste	(jaka,	džemperis)	ar	sko-
las	logo,
	 krekls	(polo,	krekls	ar	augsto	apkakli)	
dzeltenā	vai	zilā	krāsā	ar	vai	bez	skolas	
logo,
	 ja	 skolēnam	 formas	 tērps	 nav	 iegā-
dāts,	 jātērpjas	 formas	 noteiktajām	 krā-
sām	pietuvinātā	apģērbā	(pelēki	toņi),
	 pārejas	periodā	(šai	mācību	gadā),	 ja	
nav	 iegādāts	 atbilstošas	 krāsas	 krekls,	
skolēns	 var	 ģērbt	 jebkuras	 krāsas	 krek-
lu,	T-kreklu	utt.	komplektā	ar	vesti	(jaku,	
džemperi),
	 pārejas	periodā	skolēna	 tērpa	pārējās	
sastāvdaļas	 (bikses,	 svārkus)	 ikdienai	
var	izvēlēties	pats.
	 Svētku	tērps	sastāv	no:
	 pelēkas	 vestes	 (jakas,	 džempera)	 ar	
skolas	logo,
	 baltas	blūzes	meitenēm	un	balta	krek-
la	zēniem,
	 tumšiem	svārkiem	meitenēm	un	tum-
šām	biksēm	zēniem,
	 svētkos	zēni	drīkst	vilkt	uzvalku,	sa-
vukārt	meitenes	-	tērpu	melnbaltā	krāsu	
gammā.
	 Formas	 tērps	 ir	 skolas	 simbols.	 Tā	
nēsātājs	 apliecina	 savu	 piederību	 tieši	
mūsu	 -	 Alojas	 Ausekļa	 vidusskolas	 -	 
saimei.	 Ikviena	 audzēkņa	 pienākums,	
uzvelkot	formas	tērpu,	 ir	ar	 lepnumu	to	
valkāt,	par	to	rūpēties	un	apliecināt	cieņu	
savai	mācību	iestādei!
	 Veiksmi	jaunajā	mācību	gadā!

Alojas Ausekļa vidusskolas 
administrācija,

biedrība «Atbalsts Alojas Ausekļa 
vidusskolai»

	 No	30.	 jūnija	 līdz	2.	 jū-
lijam	Vidzemes	plānošanas	
reģionā	 viesojās	 Pleskavas	
apgabala	 rajonu	 kultūras,	
izglītības	un	 sporta	pārval-
žu	 vadītāji,	 viņu	 vietnieki	
un	vairāki	vietējie	deputāti.	
Vizītes	 mērķis	 bija	 dalība	
izbraukuma	 seminārā,	 kā	
arī	 Vidzemes	 iepazīšana	
turpmākās	sadarbības	attīs-
tībai.	
	 Viesi	bija	ieinteresēti	iz-
pētīt	 kultūrvēsturiskās	 vie-
tas	un	 teritorijas,	 kas	varē-
tu	 kalpot	 dažādu	 nometņu,	
festivālu	 rīkošanai,	 tāpēc	
1.	 jūlijā	pleskavieši	Staice-
lē	 apmeklēja	 LFF	 mācību	
un	 treniņu	 centru	 Staicele,	
kur	 tikās	 ar	 centra	 valdes	
priekšsēdētāju	 Vladimiru	
Žuku,	 centra	 vadītāju	 Jāni	
Bakmani,	 Staiceles	 pārval-
des	vadītāju	Eināru	Bērziņu	
un	novada	domes	priekšsē-
dētāju	Valdi	Bārdu.	Dienas	
otrajā	 pusē	 viesi	 apskatīja	
Alojas	 sporta	halli	un	Alo-
jas	mednieku	 kluba	 lepnu-
mu	 -	 šautuvi	 Reišmalīši. 
Kluba	 priekšsēdētājs	 Ai-
gars	Rumbergs	izrādīja	šautuvi,	bet	vēlāk	
piedāvāja	aplūkot	arī	medību	trofeju	izstā-
di,	kas	tika	atklāta	Alojas	pilsētas	svētkos.
	 Tāpat	 brauciena	 laikā	 delegācija	 iepa-

Alojā un Staicelē viesojās 
Pleskavas apgabala delegācija

no Krievijas

zina	Smiltenes	pilsētas	kultūras	un	sporta	
centru,	Vidzemes	Olimpisko	centru,	Cēsu	
pilsētu,	 bērnu	 zinātnes	 centru	 Z(in)oo,	
Madonas	novada	kultūras	un	 sporta	akti-

vitātes,	kā	arī	Cesvaines	pili	 un	ar	bānīti	
izbaudīja	Alūksnes	-	Gulbenes	maršrutu.

Liānas Lilenblates-Sipko
teksts un foto

Viesi no Pleskavas apgabala kopā ar mūsu novada pašvaldības pārstāvjiem, aplūkojot medību trofeju 
izstādi

Veiksmīgi noritējusi uzņēmēju padomes tikšanās 
ar novada attīstības stratēģijas plāna izstrādātāju

	 14.	 jūlijā	 Alojas	 novada	 uzņēmē-
ju	 konsultatīvā	 padome	 pulcējās	 uz	 otro	
sēdi.	 Šoreiz	 padomes	 locekļi	 un	 pašval-
dības	 pārstāvji	 diskutēja	 un	 izteica	 savus	
priekšlikumus	 par	 četriem	 aktuāliem	 jau-
tājumiem.	 Viens	 no	 tiem	 -	 Alojas	 nova-
da	 ilgtspējīgas	 attīstības	 stratēģijas	 plāns	 
2014.	 -	 2030.	 gadam.	Diskutējot	 padome	
vienbalsīgi	 vienojās	 par	 nepieciešamību	
tikties	 ar	 plāna	 izstrādātāju,	 lai	 pārrunātu	
neskaidros	 jautājumus	 un	 sniegtu	 ierosi-
nājumus,	 tāpēc	 22.	 jūlijā	 notika	 padomes	
sanāksme,	kurā	piedalījās	arī	SIA	Ķemers 

Business and Law Company	pārstāvis.
	 Uz	 sanāksmi	 atnākušie	 uzņēmēji	 un	
pašvaldības	darbinieki	vēlējās	pārrunāt	ne-
skaidros	 jautājumus	 un	 izteikt	 ierosināju-
mus	stratēģijas	plāna	satura	papildināšanai	
un	 uzlabošanai.	 Firmas	 pārstāvis	 labprāt	
tos	uzklausīja	un	ņēma	vērā.	Vispirms	tika	
pārrunāts	stratēģijas	plāna	vispārējais	 for-
māts	un	mērķi.	Atbildot	uz	jautājumu,	kā-
pēc	dažas	 sadaļas	plānā	 šķiet	virspusējas,	
izstrādātājs	skaidroja,	ka	stratēģijas	saturu	
nosaka	 Ministru	 kabineta	 noteikumi,	 kas	
paredz,	 ka	 plāns	 norāda	 tikai	 aptuvenus	

darbības	 virzienus,	 taču	 katram	 stratēģis-
kajam	mērķim	pamats	 ir	 domes	 attīstības	
programmā	iekļautā	detalizētā	informācija.	
	 Uzsākot	 sarunas	 par	 konkrētām	 sada-
ļām	 plānā,	 uzņēmēju	 padomes	 priekšsē-
dētāja	 Ilze	Caune	 uzsvēra,	 ka	 tajā	 lielāka	
prioritāte	jāpiešķir	izglītības	nozares	attīs-
tībai	 novadā	 ilgtermiņā,	 kam	 piekrita	 arī	
pārējie	tikšanās	dalībnieki.	Veidojās	disku-
sija	par	profesionālās	 izglītības	un	eksak-
to	zinātņu	apguves	iespējām,	kā	arī	 jaunu	
darbinieku	 piesaisti.	 Atnākušie	 bija	 vie-
nisprātis,	ka	novadā	būtu	 lietderīgi	attīstīt	 

attālinātā	darba	sistēmas	izmantošanu.
	 Tāpat	 sanāksmes	 dalībnieki	 ar	 firmas	
pārstāvi	 vienojās	 par	 dažu	 neprecizitā-
šu	 izlabošanu	 saturā	 un	 tā	 papildināšanu.	
Vēlreiz	tika	pārrunāts	arī	jautājums	par	fi-
nansējumu.	Kopumā	tikšanās	noritēja	raiti.	
Noslēgumā	uzņēmēji	pateicās	kompānijas	
pārstāvim	par	ierašanos	un	kompetentajām	
atbildēm	 uz	 jautājumiem,	 kā	 arī	 vienojās	
par	turpmāko	saziņu,	ja	rodas	vēl	kādi	jau-
tājumi	vai	idejas.

Sagatavoja
Zane Šlendaka

Līdz 15. septembrim 
Alojā no Baznīcas 
līdz Jūras ielai 10 

ceļa remontdarbu dēļ

būs satiksmes
ierobežojumi.

http://admin.aloja.lv/blog/2014/07/02/aloj%C4%81-un-staicel%C4%93-viesoj%C4%81s-pleskavas-apgabala-deleg%C4%81cija-no-krievijas
http://admin.aloja.lv/blog/2014/07/02/aloj%C4%81-un-staicel%C4%93-viesoj%C4%81s-pleskavas-apgabala-deleg%C4%81cija-no-krievijas
http://admin.aloja.lv/blog/2014/07/02/aloj%C4%81-un-staicel%C4%93-viesoj%C4%81s-pleskavas-apgabala-deleg%C4%81cija-no-krievijas
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Iznāk vienu reizi mēnesī, 1980 eksemplāru.

Izdevējs - Alojas novada pašvaldība sadarbībā ar
laikraksta Auseklis redakciju.

Iz de vēj dar bī bas at ļau ja Nr. 1449.
Atbildīgā par izdevumu  Zane Šlendaka,

tālr. 29339917, 64020499, epasts: prese@aloja.lv,
Jūras iela 13, Aloja, Alo jas no vads, LV4064.
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20.IX Alojā,	Rīgas	ielā	pasākums
   Uz Rīgu, uz Rīgu!
8.00	-	14.00	 tirgus	(tirgus	laukumā	Rīgas	ielā)
9.00	-	9.20	 Eiropas	kultūras	mantojuma	dienu	
	 	 	 	 karoga	pacelšana
9.30	-	10.00	 kartupeļu	talka	(Rīgas	ielas	un	Kluba	ielas	
	 	 	 	 krustojumā)
10.00	-	11.00	 kartupeļu	instalāciju	izstādes	Uz Rīgu! 
	 	 	 	 iekārtošana	(pie	dienas	centra	Rīgas	ielā	4)
     Aicinām	ikvienu	individuāli	vai	
	 	 	 	 kolektīvi	veidot	instalāciju	Uz Rīgu!. 
	 	 	 	 Ir	tikai	nosacījums	-	tajā	jāizmanto	
	 	 	 	 vismaz	1	kartupelis.
11.00	-	12.00	 izstādes	atvēršana,	vērtēšana	un	aplūkošana
11.30	-	12.30	 interesanti	jautājumi	par	Rīgas	ielu	Alojā	un	
	 	 	 	 kartupeļiem	(NVO	iniciatīvu	parkā)
12.30	-	13.00	ekskursija	pa	Rīgas	ielu	Alojā
     Biedrības	Liepale	telpās	visu	dienu	būs	
	 	 	 	 apskatāma	fotoizstāde	Alojas pašportrets

Alojas	dienas	centrs	aicina	
līdz	11.	septembrim	piedalīties	akcijā	Atrodi dižkoku Alojā	-	
apsekot	zināmos	dižkokus	Alojas	pilsētā	un	pagastā	
un	atrast	jaunus	kokus,	kas	sasnieguši	dižkoka	apmērus.	
Akcijas	noslēgumā	12.	septembrī	plkst.	14	
Alojas	dienas	 centrā	visus	dalībniekus	gaidīs	pārsteiguma	
balvas,	bet	vislielākā	dižkoka	atradēju	-	īpaša	balva.
Pieteikuma	anketa	atrodama	www.aloja.lv	pasākumu	sadaļā.
Vairāk	informācijas	par	akciju	Alojas	dienas	centrā	
pie	Gunas	vai	pa	tālr.	64024063,	26412880

Braslavā	
30.	augustā	plkst.	22	Braslavas	parkā	(lietus	gadījumā	
Vilzēnu	tautas	namā)	notiks	Ballīte pirms skolas. 
Ieejas	maksa	-	3	eiro,	pēc	pusnakts	-	3,50	eiro

Alojas Novada Vēstis

30.	augustā	plkst.	17	Staicelē	-	
Latvijas	Futbola	federācijas	3.	līgas	Vidzemes	zonas	spēle	futbolā	-	

VJFC STAICELE	-	RIGA UNITED-2
31.	augustā	plkst.	14	Staicelē	-

Latvijas	Futbola	federācijas	2.	līgas	Vidzemes	zonas	spēle	futbolā	-	
STAICELES BEBRI	-	FK	ĀDAŽI

Vieta un laiks
   Sacensības notiks 30. augustā pie Mazā Ozolezera
   Sacensību sākums plkst. 11, pieteikšanās no plkst. 10
Sacensību programma
   Volejbols (3 vīrieši + 1 sievietes)
   Futbols (5 vīrieši)
   Stafete (3 vīrieši + 2 sievietes)
   Basketbola metieni grozā (vīrieši, sievietes)
   Šautriņu mešana (vīrieši, sievietes, bērni)
   Virves vilkšana (5 vīrieši)
   Tautas bumba (6 sievietes)
   Peldēšana 25 m (vīrieši, sievietes)
   Makšķerēšana no plkst. 7 līdz 10

No plkst. 12 līdz 16 ūdens bumba
No plkst. 13 līdz 15 sporta aktivitātes bērniem

Apbalvošana
   Godalgoto vietu 
   ieguvēji tiks apbalvoti
Dalības maksa
   No 16 gadiem 
   dalības maksa 1,50 eiro

Brīvzemnieku pagasta 
sporta spēles 2014	 Izglītības	 un	 zinātnes	 ministrija	 apstiprinājusi	

Alojas	novada	domes	iesniegto	projekta	pieteikumu	
Sporta inventāra iegāde Alojas novada pašvaldības 
izglītības iestādēm,	 pamatojoties	 uz	 projektu	 kon-
kursa	Sporta inventāra iegāde vispārējās izglītības 
iestādēs	rezultātiem.
	 Projektā	visām	Alojas	novada	pašvaldības	izglītī-
bas	iestādēm	-	Staiceles	vidusskolai,	Alojas	Ausek-
ļa	 vidusskolai,	 Puikules	 pamatskolai	 (pirmsskolas	
bērnu	 grupām),	 Ozolmuižas	 pamatskolai,	 Alojas	
pilsētas	pirmsskolas	izglītības	iestādei	Auseklītis	un	
tās	struktūrvienībai	Vilzēnos	-	ir	plānots	iegādāties	
sporta	inventāru:	basketbola,	futbola,	rokasbumbas,	
volejbola	 un	 dažādas	 vingrošanas	 bumbas,	 vin-
grošanas	paklājus,	dažādus	stafešu	un	sporta	kom-

plektus,	zviedru	sienu,	lecamauklas,	grozus	un	citu	
sporta	inventāru.	Izmantojot	iegādāto	sporta	inven-
tāru	 un	 aprīkojumu,	 pirmsskolas	 vecuma	 bērniem	
un	 skolēniem	būs	 iespēja	 sporta	 nodarbībās	 apgūt	
jaunus	vingrojumus	un	dažādās	 sacensībās	 un	pa-
sākumos	 attīstīt	 vispārējo	 fizisko	 sagatavotību,	 tā	
sekmējot	veselīgu	dzīvesveidu.
	 Projekta	 īstenošanas	 termiņš	 -	 2014.	 gada	 
31.	oktobris.
	 Projekta	plānotās	kopējās	izmaksas	-	11	000	ei-
ro,	no	tām	valsts	budžeta	finansējums	5500	eiro,	tik	- 
pat	-	pašvaldības	finansējums.

Marika Kamale,
Alojas novada domes projektu vadītāja

Aktualitātes projektā
«Sporta inventāra iegāde 
Alojas novada pašvaldības 

izglītības iestādēm»,
līguma Nr. 1-27/192

	 Projekta	īstenošanas	laikā	jūlijā	pie	Alojas	pil-
sētas	bibliotēkas	tika	uzstādīta	vasaras	lasītava-la-
pene	un	rotaļu	laukuma	komplekts,	tādējādi	labie-
kārtojot	bibliotēkas	teritoriju	un	paplašinot	biblio-
tēkas	piedāvāto	pakalpojumu	klāstu.
	 Lapeni	un	rotaļu	komlektu	uzstādīja	SIA	JMK 
LUX	(reģ.	Nr.	44103038484).
	 Projekts	 iesniegts	 ELFLA	 pasākuma	 Lauku 
ekonomikas dažādošana un dzīves kvalitātes vei-
cināšana vietējo attīstības stratēģiju īstenošanas 
teritorijā	LEADER	programmā.

	 Projekta	 īstenošanas	 termiņš	 -	 2014.	 gada	 
31.	augusts.
	 Projekta	kopējās	izmaksas	-	3248,85	eiro.
	 Projekta	attiecināmās	izmaksas	-	2685	eiro,	no	
tām:
	 ELFLA	atbalsts	90%	-	2416,50	eiro,	
	 pašvaldības	budžeta	finansējums	10%	-	
	 268,50	eiro.
	 Projekta	neattiecināmās	izmaksas	-	563,85	eiro.

Marika Kamale,
Alojas novada domes projektu vadītāja

Projektu līdzfinansē Eiropas Savienība
IEGULDĪJUMS TAVĀ NĀKOTNĒ

Aktualitātes projektā 
«Alojas pilsētas bibliotēkas

vasaras lasītavas
izveidošana»,

Nr. 14-09-LL17-L413201-000001

	 22.	 jūlijā	Latvijas	valdība	pa-
plašināja	 teritoriju,	 kurā	 saistībā	
ar	Āfrikas	cūku	mēri	 (ĀCM)	 iz-
sludināta	 ārkārtas	 situācija.	 Sā-
kotnēji	ĀCM	bija	konstatēts	Val-
kas	novadā,	taču	tagad	karantīnas	
un	 uzraudzības	 zona	 noteikta	
plašā	 Igaunijas	un	Krievijas	pie-
robežas	 teritorijā,	 tostarp	Alojas	
novadā.	 Mūsu	 novads	 iekļauts	
uzraudzības	 zonā.	 Situācija	 pa-
redz	 operatīvi	 veikt	 visus	 nepie-
ciešamos	pasākumus	ĀCM	iero-
bežošanai	un	apkarošanai.
	 Ņemot	 vērā	 situācijas	 nopiet-
nību,	28.	jūlijā	notika	Alojas	no-
vada	Civilās	aizsardzības	komisi-
jas	un	Pārtikas	un	veterinārā	die-
nesta	(PVD)	pārstāvju	sēde,	kurā	
piedalījās	arī	pašvaldības	un	citu	
institūciju	 darbinieki.	 Sanākušie	
tika	informēti	par	ĀCM	un	pasā-
kumiem	tā	apkarošanai.
	 Tikšanās	 sākās	 ar	Pārtikas	 un	
veterinārā	 dienesta	 (PVD)	 Zie-
meļpierīgas	 pārvaldes	 vadītāja	
Mareka	Samohvalova	prezentāci-
ju,	kurā	viņš	pastāstīja	par	vīrusa	
īpatnībām,	 izplatības	 veidu	 un	
nepieciešamajiem	 pasākumiem	
tā	 ierobežošanai	 un	 apkaroša-
nai.	Viņš	atzina,	ka	gadījumā,	 ja	
ĀCM	 atklātu	 novada	 teritorijā,	
sākotnēji	būtu	nepieciešams	 teh-
niskais	 nodrošinājums	 (traktori,	
ekskavatori	 bedru	 izrakšanai),	
malka	 (inficēto	 cūku	 sadedzinā-
šanai),	 kā	 arī	 policijas	 ekipāžas,	
kas	dežurētu	uz	ceļiem	ĀCM	infi-
cētajā	teritorijā.	Domes	priekšsē-
dētājs	Valdis	 Bārda	 apstiprināja,	
ka	vajadzības	gadījumā	tiks	mo-
bilizēti	 visi	 pašvaldības	 resursi.	
Arī	Zemessardzes	pārstāvis	Gints	
Ķepiņš	 un	 Valsts	 policijas	 (VP)	

Vidzemes	reģiona	pārvaldes	Lim-
bažu	 iecirkņa	 kārtības	 policijas	
nodaļas	 priekšnieks	 Ivo	 Viļķins	
norādīja	uz	VP	un	Zemessardzes	
gatavību	iesaistīties	ĀCM	ierobe-
žošanas	 un	 apkarošanas	 pasāku-
mos,	 ja	 radīsies	 tāda	nepiecieša-
mība.
	 Komisija	tika	iepazīstināta	arī	
ar	Alojas	novada	administratīva-
jā	 teritorijā	 reģistrētajām	 cūku	
novietnēm.	 Klātesošie	 daudz	
diskutēja	 par	 šajā	 situācijā	 gal-
veno	 iesaistīto	pušu	atbildību	un	
interesējās,	 vai	 būtu	 jāveic	 kādi	
preventīvie	pasākumi	 jau	šobrīd.	
M.	 Samohvalovs	 skaidroja,	 ka	
biodrošības	 pasākumi	 tagad	 jā-
veic	tikai	cūku	audzētājiem,	taču	
citi	 pasākumi	 pagaidām	 vēl	 nav	
vajadzīgi.
	 Mednieku	 kolektīvu	 pārstāvji	
interesējās	 par	 rīcību	 gadījumā,	
ja	 mežā	 tiek	 atrasta	 nobeigusies	
mežacūka.	 M.	 Samohvalovs	 at-
bildēja,	ka	teorētiski	vispareizākā	
rīcība	būtu	to	sadedzināt,	taču	ja	
mežos	ir	paaugstināta	ugunsbīsta-
mība,	drošāk	ir	mirušo	dzīvnieku	
aprakt.	 Tāpat	 PVD	 pārstāvis	 ai-
cināja	 jebkādu	neskaidrību	gadī-
jumā	 sazināties	 ar	 attiecīgajiem	
dienestiem.	M.	 Samohvalovs	 arī	
lūdza	Alojas	 novada	 medniekus	
aktīvāk	iesniegt	mežacūku	parau-
gus	pārbaudēm,	tas	ļoti	palīdzētu	
monitoringa	pasākumu	veikšanai.
	 Noslēgumā	 Civilās	 aizsardzī-
bas	 komisija	 nolēma	 sanāksmes	
laikā	pārrunāto	pieņemt	zināšanai	
un	 vienojās,	 ka	 par	 konkrētiem	
drošības	 pasākumiem	 tiks	 lemts	
vien	situācijas	attīstības	sliktākajā	
situācijā	-	ja	novada	teritorijā	tiks	
atklāti	ĀCM	gadījumi.

	 Vēlāk	tika	izplatīta	informāci-
ja	 par	 nepieciešamo	 rīcību	 cūku	
turētājiem,	kuru	saimniecības	at-
rodas	 ĀCM	 ārkārtējās	 situācijas	
teritorijā.	 Viņiem	 bija	 jāpieņem	
lēmums,	 izvēloties	 vienu	 no	 di-
vām	 iespējām,	 -	 līdz	 7.	 augus-
tam	jāievieš	un	jānodrošina	savā	
saimniecībā	 visi	 nepieciešamie	
biodrošības	 pasākumi	 vai,	 apzi-
noties,	 ka	 nespēj	 tos	 nodrošināt,	
līdz	7.	septembrim	jālikvidē	visas	
novietnē	esošās	cūkas.
	 Šobrīd	 attiecīgo	 iestāžu	 dar-
binieki	 cenšas	 regulāri	 informēt	
novada	iedzīvotājus	par	visām	ar	
ĀCM	saistītām	aktualitātēm.	Tā-
pat	Alojas	novada	dome	pieteiku-
sies	 uz	 finansējuma	 piešķiršanu	 
4	 dzesētavu	 iegādei,	 ko	 izvie-
tot	 katrā	 novada	 pārvaldē.	 Tiek	
plānots	 noslēgt	 arī	 līgumu	 ar	
novada	 mednieku	 kolektīviem	
par	 aukstumkameru	 apsaimnie-
košanu.	 Paralēli	 tam	novada	 ve-
terinārārsti	 un	mednieki	 regulāri	
konsultē	ne	tikai	vietējo	saimnie-
cību	īpašniekus,	bet	arī	iedzīvotā-
jus	kopumā	par	pareizāko	 rīcību	
katrā	ar	ĀCM	saistītajā	situācijā.	
Visas	zināmās	saimniecības	ir	ap-
zinātas	un	informētas	par	rīcības	
iespējām	 -	 lielākā	 daļa	 no	 tām	
uzrakstījušas	 iesniegumus	 un	 ir	
gatavas	cūkas	nokaut,	 taču	aptu-
veni	 10	 saimniecību	 izvēlējušās	
ieviest	 biodrošības	 pasākumus.	
Visus	 procesus	 uzrauga	 ne	 tikai	
veterinārārsti,	 bet	 arī	 PVD	 Zie-
meļpierīgas	pārvalde.
	 Vairāk	 par	 šo	 tematu	 -	 
www.aloja.lv.

Sagatavoja
Zane Šlendaka

Aktualitātes Alojas novadā 
saistībā ar Āfrikas cūku mēri

Sporta notikumi septembrī
13.IX	 17.00	 Staicelē	-	Latvijas	Futbola	federācijas	3.	līgas	Vidzemes	
	 	 	 	 zonas	spēle	futbolā.	VJFC	Staicele	-	FK	Ādaži-2
13.	-	14.IX	 Alojas	sporta	hallē	-	Baltijas	čempionāts	galda	tenisā
14.IX	 9.00	-	14.00	 Alojas	Ausekļa	vidusskolas	sporta	laukumā	-	
	 	 	 	 Spēka	diena
14.IX	 15.00	 Staicelē	-	Latvijas	Futbola	federācijas	
	 	 	 	 Vidzemes	reģiona	2.	līgas	čempionāta	spēle	futbolā.
	 	 	 	 FK	Staiceles bebri	-	SK	Upesciems
21.IX	 10.00	 Vilzēnu	stadionā	-	Aloja-Starkelsen	kausa	izcīņa	
	 	 	 	 futbolā	6:6


